




هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 
به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
به  مربوط  شماره 139560330002029332  رای   -1
پرونده کلاسه 1391114430002018743 آقای علی اکبر 
عابدینی فر فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در ان احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2497 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی /سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 5311(
به  مربوط  شماره 139560330002030732  رای   -2
بهرام  آقای   1391114430002015942 کلاسه  پرونده 
نورشرق دهاقانی فرزند عبدالرسول در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در ان احداث بنا شده به مساحت 94/50 
مترمربع پلاک شماره 8 فرعی از 1874 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی/  

سند مالکیت مشاعی.)م الف 5284(
مربوط   139560330002030687 شماره  رای   -3
آقای   1395114430002000630 کلاسه  پرونده  به 
عبدالحمید عابدینی فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در ان احداث بنا شده به مساحت 1202/40 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1867 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی /سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 5269(
به  مربوط  شماره 139560330002030780  رای   -4
پرونده کلاسه 1393114430002000216 آقای حسین 
گائینی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 85 مترمربع پلاک شماره 101 
فرعی از باقیمانده 2393 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم قولنامه عادی از ربابه و فاطمه و زهرا همگی 
از وراث فتح اله موذن زاده خریداری کرده است.)م الف 5276(

5- رای شماره 1395603300020230740 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002006844 آقای قربانعلی 
قربانی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
ان احداث بنا شده به مساحت 105/12 مترمربع پلاک شماره 
243 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی 

خریداری کرده است.)م الف 5280(
به  مربوط  شماره 139560330002029882  رای   -6
ناصر  آقای   1391114430002002840 کلاسه  پرونده 
فریدی زرنق فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 117/60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1866 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از ربابه بلند نظر تاییده شده 
توسط یکی از ورثه سیدعلی میر صالحی به استثناء ثمینه 

اعیانی خریداری کرده است.)م الف 5213(

به  مربوط  شماره 139560330002031653  رای   -7
پرونده کلاسه 1392114430002003988 خانم سکینه 
چترزرین فرزند نوروز در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 84/53 مترمربع پلاک 
شماره 14 فرعی از 1941 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی/ سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 5245(
به  مربوط  شماره 139560330002023865  رای   -8
پرونده کلاسه 1391114430002003711 آقای قربانعلی 
اسکندری فرزند بیرامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 119/50 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1965 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم  مبایعه نامه عادی مورخ 1386/5/15 مع 
الواسطه از سیداحمد فاتحی خریداری کرده است.)م الف 

)5198
به  مربوط  شماره 139560330002031696  رای   -9
/خانم  آقای   1391114430002010596 کلاسه  پرونده 
اورجعلی بخشی فرزند امین علی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2143 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای 

قدیر داودی مالک رسمی.)م الف 5204(
مربوط   139560330002030702 شماره  رای   -10
به پرونده کلاسه 1391114430002004445 آقای علی 
محمد روشنایی بزچلوئی فرزند ترابعلی در قسمتی از ششدانگ 
بنا شده به مساحت 120  قطعه زمین که در آن احداث 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1970 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 1381/4/5 مع 
الواسطه از شکراله کمیجانی بزچلوئی خریداری کرده است.

)م الف 5200(
مربوط   139560330002030603 شماره  رای   -11
به پرونده کلاسه 1391114430001005037 آقای علی 
شیری فرزند شیرمحمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 74/45 مترمربع پلاک 
شماره 180 فرعی از 1895 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی /سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 5179(
12- رای شماره 139560330002031868 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002012207 آقای قهرمان 
عباسی فرزند مقصود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 48/42 مترمربع پلاک 
شماره 620 فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامع عادی مع الواسطه از صغرا عادلی 

دهنوی خریداری کرده است.)م الف 5157(
13- رای شماره 139560330002027662 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002010350 آقای قهرمان 
عباسی فرزند مقصود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 101/92 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2095 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مورخ 1381/2/18 مع الواسطه از 

ترابعلی میرزائی خریداری کرده است.)م الف 5155(
14- رای شماره 139560330002028923 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002013789 آقای مقصود 
عباسی فرزند ممی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 45/23 مترمربع پلاک شماره 
620 فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خانم صفرعادلی دهنوی مالک 

رسمی طبق سند قطعی می باشد.)م الف 5153(
15- رای شماره 139560330002031920 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002018351 خانم فاطمه 
بداغی فرزند اطاقعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 71/67 مترمربع پلاک 
شماره 224 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وکالتنامه از وراث مرحوم 

یداله تکیه ای می باشد.)م الف 5183(
16- رای شماره 139560330002030704 مربوط به 
پرونده کلاسه  1391114430002016101 آقای محسن 
متقیان فرزند رضاعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 153/90 مترمربع پلاک 
شماره 10 فرعی از 1903 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی/ سند مالکیت 

مشاعی.)م الف  5170(
17- رای شماره 139560330002026037 مربوط به 
مظفر  آقای  کلاسه 1391114430002005399  پرونده 
اسدی فرزند آقامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 62/36 مترمربع پلاک 
شماره 2 فرعی از 2335 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه و وکالت از حمزه شوندی و 

تفویض وکالت دفتر 41 قم.)م الف 5168(
18- رای شماره 139560330002030714 مربوط به 
احمد  آقای   1391114430002013930 کلاسه  پرونده 
نجفی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 70/20 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ولی همائی اکمل  

خریداری کرده است.)م الف 5149(
19- رای شماره 139560330002031693 مربوط به 
مجید  آقای  کلاسه 1392114430002002767  پرونده 
حسن پور فرزند ازبرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که درآن احداث بنا شده به مساحت 63 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2209 مکرر اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث مرحوم 

سیدعلی اکبر تولیتی مالک رسمی می باشد.)م الف 5160(
20- رای شماره 139560330002029702 مربوط به 
آقای محمد  پرونده کلاسه 1391114430002009097 
عالمی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 

در آن احداث بنا شده به مساحت 123/60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1692 و 1693 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی بمیزان 5/12 
مترمربع سهم از پلاک 1693 اصلی از مالک رسمی خانم 
ربابه عبداللهی قمی احد از ورثه مرحوم محمد عبداللهی قمی 
ذیل ثبت 22785 صفحه 562 دفتر 132 می باشد و مقدار 
126 سهم از پلاک 1692 اصلی واقع در بخش دو قم ذیل 
ثبت 7634صفحه 116 دفتر 417 دارای مالکیت مشاعی می 

باشد.)م الف 5115(
21- رای شماره 139560330002031847 مربوط به 
پرونده کلاسه 1393114430002001245 آقای صفرعلی 
گل حسینی فرزند ملکعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 153/74 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2218 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد 

قدیری خریداری کرده است.)م الف 5118(
مربوط   139560330002031725 شماره  رای   -22
به پرونده کلاسه 1391114430002012496 آقای داود 
قرئلی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 54/16 مترمربع پلاک شماره 
37 فرعی از 2776 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه مع الواسطه از آقای ابوالفضل زرندی 

مالک رسمی.)م الف 5142(
23- رای شماره 139560330002028048 مربوط به 
رسول  آقای  کلاسه 1391114430002011956  پرونده 
خالویردی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1967 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم خریداری طی سند رسمی /سند مالکیت مشاعی.)م 

الف 5099( 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)به علت تعطیلی ارتحال آیت الله هاشمی رفسنجانی چاپ 

دوم از95/10/21 به95/10/22 تغییر یافت.(
تاریخ انتشار اول: 1395/10/6 تاریخ انتشار دوم: 
1395/10/22
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو 
قم

3 اقتصادی
چهارشنبه -بیست ودوم دی ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4190

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020782 شماره  رای   -1
در  منصور  فرزند  رهقی  رسولی  زهره  خانم   1391114430001009083
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 162/15 مترمربع پلاک شماره 10275 
اصلی واقع در قم بخش 1 ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.

)م الف 5304(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020377 شماره  رای   -2
1394114430001000257 خانم الهام ونکی فراهانی فرزند احمد در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 105 مترمربع پلاک شماره 11003 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 

)5292
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018517 شماره  رای   -3
در  براتعلی  فرزند  زاده  شیخی  مجید  آقای   1393114430001001236
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 26/90 مترمربع پلاک شماره 10473 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 5271(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001016336 شماره  رای   -4
احمد  فرزند  طلب  سبحانی  سیدمحمد  آقای   1393114430001000666
باقیمانده  در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 28/58 مترمربع پلاک 
10250/31/172 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری از سیدحسن مظفریان و محمد مظفریان.)م الف 

)5214
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018547 شماره  رای   -5
1392114430002003447 خانم زهرا فرخ رو فرزند فاضل در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 61/67 مترمربع پلاک شماره 10303 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 

)5253
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001014263 شماره  رای   -6
1391114430001001966 آقای حسن محمدی رهقی فرزند امیر آقا در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 116/50 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی 
از 10923 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از زین العابدین نیکوگفتار.)م الف 5255(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020167 شماره  رای   -7
فرزند  زواره  محمدصادقی  محمدرضا  آقای   1395114430001000410
ابوالقاسم در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 101/33 مترمربع پلاک 
اداره یک قم  شماره 11186 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

خریداری طی سند رسمی.)م الف 5208(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018513 شماره  رای   -8
1391114430001003242 آقای سیدعلی موسوی معلم فرزند محمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 63/80 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 
10912/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسین بهاءالدینی.)م الف 5214(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001019053 شماره  رای   -9
1392114430002002503 آقای علی ربانی فرزند محمد علی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 106/73 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 9464 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 5220(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009117 شماره  رای   -10
1394114430001000841 آقای ابوالفضل مشهدی حیدر فرزند مصطفی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 49/58 مترمربع پلاک شماره 10477 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 5224(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018910 شماره  رای   -11
1394114430001000299 آقای مهدی صباغی فرزند غلامعلی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 166/66 مترمربع پلاک شماره 11002 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 
164843 مورخ 94/11/26 دفترخانه 4 قم نسبت به 83/50 سهم و مبایعه نامه 

عادی خریداری ازوراث غلامرضا ولی نسبت به 83/16 سهم.)م الف 5248(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020612 شماره  رای   -12
در  حسن  فرزند  پور  خدادادی  محمود  آقای   1393114430001000541
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 12/75 مترمربع پلاک شماره 9504 
اصلی واقع در قم بخش یک به شرط ادغام با پلاک باقیمانده 9514/12 اصلی 
صادره از دفتر 100 صفحه 541 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریدای طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 5231(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008873 شماره  رای   -13
1391114430001001847 آقای علی اصغر جمالی ستار فرزند حسین در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 1075 فرعی 
از 11135 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از عبداله توسلی.)م الف( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001017712 شماره  رای   -14
1393114430001001541 آقای هادی سمیعی زفرقندی فرزند ابوالفضل در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 102 مترمربع پلاک شماره 10346 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 5185(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018803 شماره  رای   -15
1391114430001002141 آقای ابوالفضل بختیاری زاده فرزند غلامحسین در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120/60 مترمربع پلاک شماره 10427 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 5174(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020625 شماره  رای   -16
1395114430001000507 آقای علی جعفری فرزند غلامعلی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 155/57 مترمربع پلاک شماره 11149 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.

)م الف 5172(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   129560330001020379 شماره  17-رای 
در  تقی  محمد  فرزند  فروهی  مهدی  آقای   1393114430001000359
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 221/02 مترمربع پلاک شماره 11005 

اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 
رسمی.)م الف 5144(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018431 شماره  18-رای 
در  صفرعلی  فرزند  فرهاد  صادقی  اکبر  آقای   1395114430001000963
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 83/22 مترمربع پلاک شماره 11150 
اصلی واقع درقم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 5091(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009235 شماره  رای   -19
در  ابوالفضل  فرزند  یزدی  اخوندی  علی  آقای   1392114430001003656
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 99/32 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی 
از 10320 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامحسین نعمت الهی قمی.)م الف 5132(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018655 شماره  20-رای 
1395114430001000431 آقای حسن عابدی فرزند عباس در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 150 مترمربع پلاک 
شماره 10913 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین بهاءالدینی احدی از وراث اسداله 

بهاءالدینی.)م الف 5136(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018653 شماره  رای   -21
1395114430001000430 آقای محسن نجفی فرزندمحمد در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 150 مترمربع پلاک 
شماره 10913 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین بهاءالدینی احدی از وراث اسداله 

بهاءالدینی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001022023 شماره  22-رای 
ششدانگ  در  هادی  فرزند  سامیان  علی  آقای   1394114430001000439
یکباب ساختمان به مساحت 64 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 5325(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018742 شماره  رای   -23
1392114430001003287 آقای سید روح اله احسانی فرزند سیدحسن در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 93/17 مترمربع پلاک شماره 10415 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 5189(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

)به علت تعطیلی ارتحال آیت الله هاشمی رفسنجانی چاپ دوم از95/10/21 
به95/10/22 تغییر یافت.(

تاریخ انتشار اول: 1395/10/6 تاریخ انتشار دوم: 1395/10/22
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

رییس اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی: 

رهاسازی میوه برای دریافت مشوق صادراتی 
خیانت به منافع ملی است 

رئیس اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی با تاکید براین که رهاسازی میوه 
به دریا و بیابان برای دریافت مجوزهای صادراتی موضوعی دور از ذهن نیست، این امر 

را خیانت به منافع ملی، تولید داخلی و اقتصاد کشور 
سیدرضا نورانی روز دوشنبه در گفت و گو اختصاصبا ایرنا درباره 'صادرات میوه های 
نمایشی' و 'صادرات صوری'با هدف دریافت جوایز صادراتی و رهاسازی میوه ها به دریا 
و بیابان افزود: مصوبه صادرات سیب درختی به ازای واردات موز یک مشوق صادراتی 
برای محصولات کشاورزی نیست بلکه یک مشوق وارداتی به شمار می رود به طوری 
که افراد سودجو علاوه بر دریافت جوایز صادراتی، ارز دولتی و گرفتن تسهیلات بانکی 

می توانند واردات کالا را با کمترین عوارض انجام دهند.
وی اظهارداشت: متاسفانه تمامی مشکلات ما در بخش صادرات و واردات ناشی از 

تصمیمات و بخشنامه های یک شبه است که برخی مسوولان می گیرند.
نورانی درباره تجربه واردات موز در ازای صادرات موز در دهه 1370 گفت: در دهه 
1370 با کمبود واردات موز مواجه بودیم که با تصویب قانون واردات موز در ازای 
صادرات سیب، مشکلاتی ایجاد شد. به طوری که به ازای صادرات یک کیلوگرم سیب 
درختی به خاور دور، واردات دو کیلوگرم موز و صادرات سیب به خاورمیانه و واردات 

نیم کیلو موز در دستور کار قرار گرفته بود.
وی اظهار داشت: بنابراین برخی افراد سودجو برای این که واردات موز را افزایش 

دهند، مقصد نهایی را خاور دور اعلام می کردند و میوه ها رهاسازی می شد.
رییس اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی با بیان این که واردات در کشور 
ما رایج است، گفت: واردکنندگان ما علاوه بر دریافت ارز آزاد از ارزهای دولتی نیز به 
راحتی بهره مند می شوند، بنابراین دیگر نیازی به تصمیمات یک شبه و ایجاد مشوق 

برای واردات نیست. 
نورانی تاکید کرد، اگر زنجیره کاشت، داشت، برداشت، نگهداری، ذخیره سازی، 
سورتینگ)جداسازی( محصولات کشاورزی رعایت شود و این چرخه معیوب نباشد، 
علاوه بر رونق کسب و کار و اشتغال زایی می توانیم با توسعه صادرات ارز آوری خوبی 

به کشور داشته باشیم.
وی با اشاره به این که باوجود تلاش های دولت یازدهم برای کنترل تورم همچنان 
مشکلاتی در این زمینه داریم، گفت، معتقدم برای توسعه صادرات محصولات 

کشاورزی نرخ تورم باید به صفر برسد.
نورانی یکی از مشکلات صادرات را ثابت نگه داشتن نرخ ارز عنوان کرد و افزود: 
با ثابت نگه داشتن نرخ ارز ممکن است روزی به جایی برسیم که قیمت تمام شده 
محصولات تولیدی کشورمان قابل رقابت با دیگر کشورهای جهان نباشد، به طوری 
که واردات هر نوع کالای خارجی نسبت به تولید داخل ارزان تر تمام شود ، بنابراین با 

افزایش واردات روز به روز تولید داخلی ضعیف تر می شود.
وی ثبات نرخ ارز درازای صفرشدن نرخ تورم را برای توسعه صادرات و حفظ تولیدات 

داخلی ضروری دانست.
وی با تاکید بر این که پرداخت یارانه به صادرات و واردات زمینه های رانت و 
سواستفاده را افزایش می دهد و با این موضوع مخالفم، افزود: بهتر است یارانه به بخش 
حمل و نقل اختصاص یابد که از کانال های گمرک، وزارت جهادکشاورزی و اتاق 

بازرگانی )گواهی مبدا( قابل ردیابی است.
نورانی یکی از راهکارها برای توسعه صادرات محصولات کشاورزی را فراهم کردن 
زمینه حضور تشکل ها دانست و اظهار داشت: نیاز است با هماهنگی تشکل های 

کشاورزی اتفاقات ارزیابی و در تصویب بخشنامه ها به نتایج مطلوبی برسیم.
رییس اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی افزود: رهاسازی میوه در دریا یا 
بیابان، علاوه بر لطمه زدن به تولید ایرانی، خیانت به تولید داخلی و منافع ملی است 
که باید این موضوع از سوی دستگاه های متولی پیگیری و با سودجویان برخورد قانونی 
شود. نورانی براین باور است که قوانین و مقررات ما باید به گونه ای باشد که از چنین 

اقدامات سودجویانه جلوگیری شود.
وی صادرات پرتقال و نارنگی و واردات این محصولات را یکی دیگر از این مصوبات 
یک شبه نام برد که خوشبختانه به دلیل سرمازدگی چندی پیش این موضوع منتفی 

شد.
به گزارش ایرنا، با توجه به مصوبه چندی پیش وزارت جهاد کشاورزی که برای 
حمایت از تولید داخلی، صادرات سیب درختی به ازای واردات موز صورت گرفت 
، شرایط برای رانت و سو استفاده برخی سودجویان مهیا شد، به طوری که برخی 
گزارش ها نشان می دهد با جعل اسناد صادرات نمایشی میوه و صادرات صوری 
بخشی از محموله های بزرگ سیب درختی به دریا خالی و بخشی دیگر با کامیون های 
صادراتی در بیابان های عراق رهاسازی می شوند و با اتمام ماموریت کشتی و کامیون ها، 

سودجویان مجوز ویژه واردات را دریافت می کنند.
همچنین در معاملات صوری صادرات، واردکنندگان با دورزدن قوانین و مقررات و 
جعل اسناد فرآیند صادرات صوری کالا را طی کرده و بدون صادرات واقعی کالا از 
مزایای صادرات از جمله جوایز صادراتی، ارز دولتی، کاهش عوارض واردات کالا، گرفتن 

تسهیلات بانکی استفاده می کردند. 

رییس سازمان بورس :

تالارهای منطقه ای، سفیران بازار سرمایه 
رییس سازمان بورس  گفت :مردم کشور ما بازار سرمایه را با تالار هاى منطقه اى 
می شناسند و این تالارها می توانند بازوى اجرایی بازار سرمایه در سراسر کشور باشند.

دکتر شاپور محمدى  روز دوشنبه   درنشستی با عنوان "تبیین جایگاه تالار هاى 
منطقه اى اظهار داشت:همواره مدیران اجرایی استان ها و نمایندگان مجلس شوراى 
اسلامی به اهمیت و نقش تالار هاى استانی در بازار سرمایه تاکید کرده اند.رییس 
سازمان بورس نقش تالار هاى استانی در بازار سرمایه را مثبت دانست و گفت: 
تالارهاى استانی نماد و سفیر بازار سرمایه در مناطق مختلف کشور هستند و یکی 
از مهم ترین وظایف تالارهاى استانی فرهنگ سازى و آموزش حوزه بازار سرمایه 
است و ما همه تلاش خود را براى افزایش تعامل ارکان بازار سرمایه و نهاد هاى 
مختلف اجرایی با تالارهاى استانی به کار خواهیم گرفت .محمدى با تاکید بر ضرورت 
تقویت تالارهاى استانی، به نقش نظارتی آنها اشاره کرد و گفت: رصد بازار سرمایه در 
راستاى افزایش شفافیت و جلوگیرى از تخلفات استانی می تواند با کمک تالار هاى 
منطقه اى به حداکثر برسد و نقش و جایگاه این تالار ها باید روشن و مشخص باشد.

سخنگوى سازمان بورس به مدیران تالارهاى استانی بازار سرمایه توصیه کرد : حفظ 
اعتماد فعالان بازار سرمایه مهمترین اصل سازمان است و باید براى آن تلاش گسترده 
ای کرد. وی افزود: سازمان بورس تا حد توان به توسعه تالار هاى منطقه اى کمک 
خواهد کرد. حسن قالیباف مدیر عامل بورس تهران هم گفت : بورس هاى منطقه اى، 
نماینده همه بخش هاى بازار سرمایه در مناطق مختلف کشور هستند و فعالیت آنها 
از فرهنگ سازى تا فرآیند داد و ستد را در برمی گیرد و انصافا در این مسیر تلاش 

گسترده اى نیز داشته اند.
وى افزود: حدود 30 درصد معاملات بازار سرمایه در استان ها و مناطق کشور انجام 
می شود و همچنین یک میلیون کد سهام دارى از طریق تالار هاى استانی صادر 
شده است.مدیر عامل بورس تهران با تاکید بر اهمیت فرهنگ سازى در بازار سرمایه 
بیان داشت: تالارهاى استانی 3000 دقیقه برنامه تلویزیونی و 6200 دقیقه برنامه 
رادیویی تولید کرده اند و ارتباط با دانشگاه ها و برگزارى سمینارها از مهمترین اقدامات 
فرهنگی آنها بوده است.وى با بیان اینکه تالارهاى استانی در 22 منطقه فعالیت می 
کنند تاکید کرد: این تالارها می توانند رشد و توسعه بازار سرمایه را به همراه داشته 
باشند و باید بیش از پیش به آنها توجه داشت.امیر هامونی مدیر عامل فرابورس هم 
با تاکید بر اینکه گسترش ارتباط فرابورس و تالار هاى استانی یکی از استراتژى هاى 
مهم فرابورس است ، گفت: تا کنون 350 مورد بازرسی دفاتر کارگزاران استانی از سوى 
همکاران ما در تالار هاى منطقه اى صورت گرفته و نتایج مثبتی به همراه داشته است. 
حسینی مدیر عامل بورس انرژى هم گفت : وظایف بازار سرمایه به سه دسته توسعه 
اى، نظارتی و اجرایی قابل تقسیم است و بخش هاى توسعه اى و نظارت باید با کمک 

بورس ها و تالار هاى منطقه اى صورت گیرد.
وى ادامه داد: پاسخگویی به فعالان استانی بازار سرمایه یکی از مهمترین وظایف 
تالار هاى منطقه اى است که به حفظ اعتماد جمعی منجر خواهد شد.سعیدى عضو 
هیات مدیره سازمان بورسهم به اهمیت تالار هاى منطقه اى اشاره و همچنین بر لزوم 
برگزارى نشست هاى بیشتر براى هماهنگی تالارهاى استانی با سازمان بورس تاکید 
کرد.وی افزود: باید به تالار هاى منطقه اى کمک کرد تا آنها بتوانند نقش خود را به 

خوبی ایفا کنند. 

پزشکیان:

 بانک مرکزی انتظارات خود را از مجلس و دولت شفاف بیان کند 
نایب رییس اول مجلس شورای اسلامی گفت : بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران باید 
انتظارات خود را از مجلس شورای اسلامی و دولت به شکل شفاف بیان کند، درعین حال 

وجود برنامه ریزی راهبردی را لازمه دستیابی به اهداف و چشم انداز ها دانست. 
»مسعود پزشکیان« روز دوشنبه به همراه »مهدی فقیهی« رییس دفتر فناوری های نوین 
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، برای ایجاد تعامل های سازنده تر بین بخش های 

مختلف دولت و مجلس، از بخش فناوری های اطلاعات بانک مرکزی بازدید کرد.
وی همچنین با »علی کرمانشاه« معاون فناوری های نوین، »حسین نقره کار شیرازی« 
معاون حقوقی و »ناصر حکیمی« مدیرکل فناوری های اطلاعات و ارتباطات بانک مرکزی 

گفت وگو کرد.
پزشکیان در این دیدارها افزود: بانک مرکزی ابزارها و اختیارات قانونی را که برای ثبات پایدار 
مالی، اجرای سیاست های پولی و ارزی و پیاده سازی نظام های پرداخت مطلوب لازم است، 

باید با تعامل مطلوب تامین کند.
** بسیاری از هجمه ها به بانکها درنتیجه ناآگاهی از کارکرد

 سیستم بانکی است
وی پیرامون هجمه های انجام شده علیه شبکه بانکی در جامعه اظهار داشت: بسیاری از 

هجمه به بانک ها، ناشی از دریافت نکردن تسهیلات و حاصل ناآگاهی از چگونگی کارکرد 
سیستم بانکی است.

نایب رییس اول مجلس شورای اسلامی افزود: در این زمینه بانک ها و بانک مرکزی به 
مهارت های برقراری ارتباط برای آموزش متقاضیان، آحاد جامعه و مسئولان و سیاستگذاران 

نیاز دارند.
پزشکیان افزود: مجلس برای ایفای نقش قانونگذاری و نظارتی خود، به ابزارها، شاخص ها 
و اطلاعات نظارتی بانک مرکزی نیاز دارد. وی با بیان اینکه این اطلاعات باید در قالب گزارش 
های راهبردی و قابل فهم برای نمایندگان ارائه شود، ادامه داد: هنگامی که تصمیم گیری بر 
اساس اطلاعات باشد، قانونگذاری و سیاستگذاری به بهبود وضعیت موجود منجر خواهد شد.

نایب رییس اول مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: یکی از اصلی ترین مشکلات بیشتر 
سازمان ها در کشور، »نبود چشم انداز و برنامه راهبردی برای دستیابی به اهداف پیش بینی 
شده« است.  پزشکیان اضافه کرد: نداشتن برنامه راهبردی سبب شده که از داده ها و اطلاعات 

موجود نیز استفاده و بهره برداری درستی نشود.
وی تاکید کرد که سازمان ها باید رسالت و حدود اختیارات خود را به درستی بشناسند و 
همچنین ابزارهای انجام آن را داشته باشند و بر اساس آن، فعالیت های خود را مدیریت کنند.

وی گفت: مجلس آمادگی دارد هر جا خلاء قانونی است و به بستر قانونی نیاز دارد، با تعامل 
با سازمانها آن را ایجاد کند. 

براساس این گزارش، قرار است در جلسه های آینده نمایندگان مجلس و مسئولان بانک 
مرکزی، راهکارها و پیشنهادهای گذر از وضعیت موجود به سمت شرایط مطلوب بررسی شود.

»علی کرمانشاه« معاون فناوری های نوین بانک مرکزی نیز در این دیدار اظهار داشت: 
امروزه اطلاعات و دانش، منبع قدرت است و هر اندازه اطلاعات دقیق تری داشته باشیم، 

قدرت تصمیم گیری تاثیرگذارتری خواهیم داشت. 
وی افزود: بانک مرکزی در سامانه های پرداخت خود، الگوی مصرفی میلیون ها شهروند 
جامعه را دارد، که این اطلاعات در بستر شفاف و آزاد، قابلیت استفاده در بسیاری از تصمیم 
گیری ها را دارد. وی گفت: بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران مرکز ثقل شبکه بانکی و 
ارایه دهنده خدمات بانکداری الکترونیک با ایجاد سامانه ها و سیستم های الکترونیک، در سال 

های گذشته خدمات گسترده ای به بانک ها و جامعه در نظام پولی و بانکی کشور ارایه داد.
به گزارش ایرنا، سالیانه میلیاردها تراکنش مالی از درگاه های بانک مرکزی از طریق سامانه 
های شتاب، شاپرک، ساتنا، پایا و ... انجام می شود و روزانه 30 میلیون نفر از خدمات نظام 

های پرداخت بهره مند می شوند.
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ما هم مردمانی هستیم کارلوس عزیز 

کارلوس کیروش باز هم استعفا داد. حربه ای تکراری که هرگاه او در جنگی داخلی 
با یکی از مدیران یا مربیان قرار گرفته از آن استفاده کرده است.

کم نیستند کسانی که حضور کیروش در فوتبال ایران را لطف این مربی به ایران 
می دانند. کسانی که اعتقاد دارند او از پیشنهادات رنگارنگ گذشته و به خاطر ایران 
آنها را رد کرده و بلافاصله پس از جدایی از ایران هم او را روی هوا خواهند برد. اما 
لازم به یادآوری است که کیروش زمانی که پذیرفت سرمربی ایران شود، حدود ده 

ماه بود که بیکار مانده بود. 
پس از حذف پرتغال در جام جهانی 2010 آن هم در شرایطی که این تیم با داشتن 
کریس رونالدو فقط موفق به باز کردن دروازه کره شمالی شد، اختلافات او با فدراسیون 

پرتغال باعث شد تا او از کارش بیکار شود.
انتقادات صریح رونالدو به عنوان کاپیتان پرتغال از کیروش نشان داد که اوضاع 
از لحاظ فنی مربی  چندان تحت کنترل این مربی نبوده است. کیروشی که 
برجسته ای محسوب می شد پس از ناکامی های متوالی در قامت سرمربی آفریقای 
جنوبی، رئال مادرید و تیم ملی پرتغال، اعتبارش را برای نفر اول بودن تا حدود 
زیادی از دست داده بود و از طرفی اخلاق بد او که سابقه درگیرشدن با فدراسیون 
آفریقای جنوبی، امارات وپرتغال را داشت، مزید بر علت شده بود تا تردیدها برای 

همکاری با او زیاد شود.
در چنین شرایطی در بهمن 1389 پیشنهاد ایران به دست کیروش رسید و او 
به تهران سفر کرد و در حالی که همه چیز آماده ی بستن قرارداد با او بود، به یکباره 
با ارسال ایمیلی به فدراسیون از پذیرفتن سرمربیگری ایران انصراف داد. در آن 
زمان اوضاع سیاسی در تهران چندان آرام نبود و همین باعث شد تا رسانه ها این 
موضوع را دلیل انصراف کیروش از پذیرفتن سرمربیگری تیم ملی بدانند. گمانه زنی 
رسانه ها باعث شد تا دولت به طور جد به دنبال بستن قرارداد با کیروش باشد و 
بلاخره در سال 90 کیروش با قراردادی که ارزش آن بیشتر از مقدار توافق شده 

اولیه بود سرمربی ایران شد. 
برخی دلیل آن انصراف اولیه کیروش را حربه ای برای بالا بردن مبلغ قراردادش 
بدانند. همان زمان و پس از انصراف اولیه کیروش، برخی خبر از پیشنهادات تیم های 
دیگر به کیروش دادند و فکر اینکه او سه ماه بعد به ایران بازگردد را نمی کردند. اما 

کیروش به ایران بازگشت چون پیشنهاد بهتری از پیشنهاد ایران نداشت.
کیروش نزدیک به شش سال است که سرمربی ایران است. این فرصت شش ساله 
به هیچ مربی در تاریخ ایران داده نشده است. جز حسین صدقیانی که به عنوان اولین 
سرمربی تیم ملی ایران 10 سال عهده دار این سمت بود، فوتبال ایران هیچ سرمربی 
به اندازه کیروش بر روی نیمکت تیم ملی اش ندیده است. سوال اینست که اگر قرار 
نبود که کیروش پس از شش سال تیم ملی ایران را به جایگاه کنونی اش برساند، پس 
دیگر چه دلیلی بر آوردنش بود؟ شش سال زمان کمی است برای یک مربی تا حداقل 
یک صعود بی دغدغه به جام جهانی به ما هدیه کند؟ گیریم که جام ملت ها را از 
دست داده باشیم، اما واقعا پس از شش سال سرمربیگری، بردن قطر و ازبکستان نباید 

بدیهی ترین کار ممکن باشد؟
کارلوس کیروش پس از جام جهانی در مصاحبه ای با عادل فردوسی پور گفت 
که حضور در این جام جهانی برای او بسیار مهم و حیاتی بوده است. چرا که 
پس از اختلافات با فدراسیون پرتغال، حضور مجدد برای او در جام جهانی نوعی 
اعاده حیثیت محسوب می شد. نباید فراموش کرد که این تیم ملی فوتبال ایران 
بود که این فرصت را در اختیار کیروش داد. فرصتی به اضافه چند میلیون دلار 
ناقابل. اما کیروش و حامیانش به گونه ای برخورد کرده اند که انگار فقط این فوتبال 
ایران است که مدیون اوست و این لطف یک طرفه کیروش به فوتبال ما بوده 
که شش سال از پیشنهادات رنگارنگ خود گذشته و به عشق مردم ایران در 
این کشور ماندگار شده است! در حالی که کیروش یک مربی حرفه ای است و 
مطمئنا اگر پیشنهادی بهتر از ایران داشت عمر حضورش در کشورمان به شش 

سال نمی رسید.
مخلص کلام اینکه قدری مناعت طبع هم برای ما ایرانی ها بد نیست. ما از کیروش 
ممنونیم که وظیفه اش را خوب انجام داده و تیم ملی ما را صدرنشین دور رفت 
مقدماتی جام جهانی کرده است)گفتیم وظیفه و نه لطف و نه معجزه( اما این را هم 
بداند که فوتبال ایران که شش سال به او فرصت داده حداقل انتظارش هم همین بوده 
است. او نمی تواند و حق ندارد به خاطر این موضوع دائم بر سر ما منت بگذارد. ضمن 
اینکه جایگاهی که فوتبال ایران به او داده است را هم فراموش نکند. کجای دنیا این 
همه عشق و علاقه نصیبش می شد که در ایران شده است؟ کجای دنیا پس از حذف 
در جام ملتهای آسیا بسان یک قهرمان از او استقبال می کنند؟ این قدر که در ایران 

قدر و منزلت دید در کشور خودش نیمی از آن را دید؟
کیروش می تواند به جای  استعفا و اعمال فشار بر فدراسیون از این طریق، برای 
خاموش کردن منتقدانش، یک بار به دور از غرور و نگاهی که از بالا به مربیان 
لیگ دارد، با آنها بر سر یک میز بنشیند. کاری که بسیار پیش تر باید انجام می داد 
و نداد. اما هنوز دیر نشده است. استعفا راه حل درست برای خاموش کردن 
برانکو و تحت فشار قرار دادن او نیست. در روزهای اخیر بارها از سوی مدیران به 
برانکو فرمان خاموشی داده شده. اما رابطه آسیب دیده کیروش با بخش زیادی 
از هواداران فوتبال از این طریق ترمیم نمی شود. کیروش عادت به جنگیدن 
دارد و قصدش، از میدان به در کردن برانکوست. اما برانکو دکتر اسدی دبیر کل 
فدراسیون و امیر عابدینی نیست. ادامه این جنگ نه تنها برانکو که کیروش را 

هم خواهد سوزاند.
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پروین: 

رفیعی کار سختی برای جا افتادن در 
پرسپولیس دارد

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: مشکلی با اینکه رفیعی شماره هفت پرسپولیس را 
بپوشد ندارم، اما او کار سختی برای جا افتادن در تیم دارد.

علی پروین در خصوص مراسم خاکسپاری سیدکاظم سیدعلیخانی پیشکسوت 
باشگاه پرسپولیس که روز گذشته در بهشت زهرای تهران برگزار شد، گفت: به نظر من 
مراسم خوب و آبرومندانه ای انجام شد. سیدکاظم از شاگردان خوب من بود که کنار 
هم بازی کردیم. او انسانی بود که طبع بالایی داشت و هیچ وقت مشکلاتش را فریاد 
نزد، اما متأسفانه در مملکت ما شرایط به گونه ای است که همه منتظر هستند یک نفر 
بمیرد تا او را در ورزشگاه شهید شیرودی یک دور بچرخانند و بعد همه چیز تمام شود. 
آدم ها تا زنده هستند به هم نیاز دارند، نه وقتی که دستشان از این دنیا کوتاه شد، البته 
ما متأسفانه حبیب زرین نام یک پیشکسوت بااخلاق دیگر را هم از دست دادیم که واقعاً 
فوت او هم ناراحت کننده بود. من روز گذشته در مراسم خاکسپاری او هم شرکت کردم.

وی در مورد اینکه چرا از مسئولان باشگاه پرسپولیس هیچ فردی به این مراسم نیامد، 
ادامه داد: محمود خوردبین و کریم باقری آمده بودند، اما در این بین باید از مردم هم 
تشکر کنم که واقعاً حضور پررنگی داشتند. دست آنها درد نکند. خودم فکر نمی کردم 
این همه جمعیت بیاید. مردم نشان دادند که قدرشناس هستند و خوشحالم که کاظم 
را در روز خاکسپاری تنها نگذاشتند. سرمربی اسبق پرسپولیس که با حضور در جماران 
در مراسم ترحیم آیت الله هاشمی رفسنجانی هم حاضر شده بود، در این خصوص گفت: 
من چند بار به خانه آقای رفسنجانی رفته بودم و باهم رابطه خوبی داشتیم. خانه او یک 
خانه معمولی و قدیمی بود و خودش هم انسانی بود که با همه رابطه خوبی داشت. واقعاً 
حیف شد که او از بین ما رفت و فکر می کنم همه مردم ایران الان ناراحت و عزادار او 
هستند. پروین در مورد اینکه شماره هفت پرسپولیس را به سروش رفیعی داده، افزود: 
من که با این چیزها مشکلی ندارم، دیروز طاهری به من زنگ زد و گفت اگر امکانش 
هست شماره هفت را رفیعی بپوشد و من هم گفتم مبارکش باشد. من مشکلی با این 
مسائل ندارم و حتی با خود سروش رفیعی هم صحبت کرده و برایش آرزوی موفقیت 
کردم. وی در پاسخ به این سوال که آیا رفیعی می تواند نماینده خوبی برای شماره هفت 
پرسپولیس باشد، گفت: امیدوارم که او لیاقت این شماره را داشته باشد، البته برای اینکه 
بتواند در تیم جا بیفتد، کار سختی دارد، اما مطمئن هستم که رفیعی برای پرسپولیس 
می تواند یک مهره خوب و مؤثر باشد. امیدوارم پرسپولیس امسال بتواند قهرمان لیگ 

شود چون به نظرم امسال تیم خوبی داریم.

برومند:

 سیاست سرمربی و باشگاه استقلال درباره 
نقل وانتقالات اشتباه بود

دروازه بان تیم فوتبال استقلال گفت: استقلال نیازی به بازیکن جدید ندارد و جدایی 
آرش افشین هم اشتباه بود.

پرویز برومند درباره اتفاقاتی که در آکادمی استقلال در زمان حضور در رده های پایه 
افتاد، اظهار داشت: از طرف باشگاه استقلال اجازه صحبت کردن ندارم و اگر صلاح 
باشد در روزهای آینده حرف می زنم.وی در مورد بحث بازگشت آندرانیک تیموریان به 
استقلال تصریح کرد: استقلال آندو را داشت و می توانست او را از دست ندهد. استقلال 
نیازی به بازیکن گرفتن ندارد و جدایی آرش افشین هم اشتباه بود. افشین بازیکن 
خوبی بود و می توانست به استقلال کمک کند. سیاست سرمربی و باشگاه در خصوص 
نقل وانتقالات و اینکه چه بازیکنانی در لیست خروج قرار می گیرند، اشتباه بود. افکار 
درون خانواده نباید به رسانه ها کشیده شود.دروازه بان پیشین استقلال در پاسخ به این 
سؤال که آیا به نیم فصل دوم خوش بین است یا خیر، خاطر نشان کرد: امیدوارم استقلال 
بتواند با تمرینات مدام و داشتن راه حل های مناسب برای زمانی که گل می خورد یا 
دریافت می کند، به نتایج خوبی دست پیدا کند. با تمرین کردن روی این برنامه ها 

می توانند در نیمه دوم بازی های لیگ برتر نتایج خوبی کسب کنند.
برومند در خصوص بحث قلیان یا سیگار کشیدن بازیکنان فوتبال گفت: به هر 
رستوران و سفره خانه ای که می روید، قلیان به راحتی در دسترس عموم قرار دارد. به 
لحاظ علمی، وقتی بازیکنی استرس و اضطراب داشته باشد و دچار تشویش شود، به 
قلیان و حتی سیگار گرایش پیدا می کند. خودمان بازیکن بوده ایم و می دانیم این کار 
درست نیست. هر چند که مسائل دیگر را نیز باید در نظر گرفت.وی در خصوص اینکه 
خودش قلیان می کشد یا خیر، گفت: از قلیان بدم می آید و یکی دو بار بیشتر نکشیده ام. 

هر بار که قلیان کشیدم، دچار سردرد شده ام.

مجیدی و حاج محمدی، خروجی های
 قطعی استقلال

دو بازیکن استقلال در نیم فصل دوم جایی در این تیم نخواهند داشت.
امین حاج محمدی و میثم مجیدی ظاهرا در ادامه فصل جاری نمی توانند در 
استقلال حضور داشته باشند. گویا مسئولان استقلال روی جدایی این دو بازیکن به 
نتیجه رسیدند و عملا میثم مجیدی و امین حاج محمدی در لیست خروجی استقلال 
قرار دارند. باشگاه استقلال به این دو بازیکن اعلام کرده است به باشگاه هایی که این 
دو بازیکن را می خواهند، اطلاع بدهد تا مذاکرات در سطح مدیریتی انجام شود. ظاهرا 
استقلالی ها نمی خواهند ماجرای آرش افشین دوباره تکرار شود و بازیکنی با گرفتن 
رضایت نامه بتواند به راحتی به تیم دیگری برود و در این میان به باشگاه استقلال چیزی 
نرسد. به این ترتیب جدایی امین حاج محمدی و میثم مجیدی از استقلال قطعی است. 
هرچند گفته می شود هر دوی این بازیکنان رضایت نامه خود را از استقلال خواستند و 

چندان تمایلی به ماندن در این تیم ندارند.

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای سیدابوالفضل غیاثی فرزند سیدفضل اله دارای شناسنامه شماره 138 به شرح دادخواست به کلاسه 952784 ازاین دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و 
چنین توضیح داده است که شادروان حاجی میرزا محمد به شناسنامه شماره ........ در تاریخ 1304 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 

است به :
1 - مریم خانم  مرتضوی فرزند حاجی میرزا آقا ش ش 1154 نسبت با متوفی فرزند

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 
مدت یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.

خانجانی - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

 حجت شفیعی*

جدایی 4 بازیکن و خرید 3 مهره جدید

مدل جدید صبای قم راهی آبادان شد
گزارش از رضا جعفری

تیم فوتبال صبای قم با تغییر و تحولات عمده بعد از ناکامی های 
نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور در شروع دور 
برگشت این بازی ها با امید به جبران امتیازات از دست رفته به مصاف 

صنعت نفت آبادان می رود.
صبای قم با مدلی جدید و متفاوت نسبت به نیم فصل نخست 
مسابقات شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور عصر 
بیست و دومین روز دی ماه گام به بازی های دور برگشت لیگ برتر 

می گذارد و همگان انتظاری فراتر از صبای نیم فصل نخست دارند.
صبای قم در نیم فصل نخست لیگ شانزدهم هرگز عملکرد خوبی 
نداشت و نکته جالب و عجیب این است که در 6 مسابقه پایانی 
نیم فصل به صورت متوالی به حریفان خود باخت تا بدترین عملکرد 
صبا در 13 دوره حضور این تیم در تاریخ رقابت های 16 دور ه ای لیگ 

برتر به ثبت برسد.
نتایج ضعیف صبا و قرار گرفتن این تیم در جمع تیم های 

کاندیدای سقوط
صبای قم هیچ گاه اینقدر در مسابقات لیگ برتر ضعیف ظاهر 
نشد بود، البته در دوره های سوم، دهم و سیزدهم حضور این تیم در 
رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور شاهد نتایج ضعیف صبا 
و قرار گرفتن این تیم در جمع تیم های کاندیدای سقوط بوده ایم اما نه 

به این حد که صبا 6 بازی متوالی را به حریفان ببازد.
صبای قم در نیم فصل نخست لیگ برتر امسال 6 هفته متوالی را با 
پنج تساوی و یک باخت پشت سر گذاشت و در هفته هفتم برابر سایپا 
تهران در دیداری خانگی با گل غلامرضا عنایتی به نخستین و تنها برد 

خود تا این مقطع از لیگ شانزدهم دست پیدا کرد.
شاگردان عبدالصمد مرفاوی بعد از هفته هفتم، تنها یک تساوی 
کسب کرده اند و در هفت بازی که 6 مسابقه آن به صورت متوالی بوده 
به حریفان باخته اند و این برای تیمی که از سابقه 13 دوره ای حضور 
خود در لیگ برتر فوتبال ایران دو بار سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را 
کسب کرده و یک بار نیز با قهرمانی در جام حذفی به لیگ آسیا رفته، 

هرگز و در هیچ شرایطی پذیرفتنی نیست.
6 تساوی، یک برد و 8 باخت صبا در نیم فصل نخست لیگ 

شانزدهم
صبای قم در نیم فصل نخست لیگ برتر از هفته اول تا سوم با 
تیم های صنعت نفت آبادان، پیکان تهران و ماشین  سازی تبریز به 
تساوی رسید و در هفته چهارم نخستین باخت این فصل را برابر تیم 

پرسپولیس تهران با یک گل در ورزشگاه آزادی تهران پذیرفت.
سپس تساوی با ذوب آهن اصفهان و سیاه جامگان خراسان در 
کارنامه صبا به ثبت رسید و نماینده فوتبال قم در هفته هفتم سایپا را 
در قم یک بر صفر برد، باخت به فولاد خوزستان آغازگر ناکامی های 

صبا در نیمه دوم نیم فصل نخست لیگ شانزدهم فوتبال ایران بود.

صبا بعد از باخت به فولاد در هفته هشتم، در هفته نهم با 9 بازیکن 
برابر گسترش فولاد تبریز در قم به تساوی رسید و سریال ناکامی های 
این تیم از هفته دهم و باخت خانگی به پدیده آغاز شد و به شکست های 
متوالی برابر تراکتورسازی تبریز، استقلال تهران، فولاد مبارکه سپاهان 

اصفهان، نفت تهران و استقلال صنعتی خوزستان انجامید.
جدایی قطعی 4 بازیکن از جمع شاگردان مرفاوی

بعد از این اتفاقات بود که نیم فصل لیگ برتر و تعطیلات آن فرارسید 
و فرصت مناسبی بود تا صبای قم به ترمیم نقاط ضعف خود بپردازد، 
به همین منظور در مهلت نقل و انتقالات لیگ شانزدهم، صبای قم 
چهار بازیکن به نام های حامد لک، مسعود حق جو، عبدالکریم اسلامی 

و وحید علی آبادی را از لیست خود خارج کرد.
این در حالی است که حامد لک تمام 15 بازی نیم فصل نخست را 
سنگربان اصلی صبای قم بود و البته فراز و نشیب هایی داشت اما اکنون 
عضو تیم فوتبال سایپا تهران است و رسما از صبای قم جدا شده،  ضمن 
اینکه عبدالکریم اسلامی نیز با وجود زدن دو گل و ارسال چند پاس 

گل چندان دلش با صبا نبود و از این تیم جدا شد.
مسعود حق جو بازیکن قدیمی صبای قم که پنجمین فصل متوالی 
حضور خود در نماینده فوتبال استان قم را تجربه می کرد و کاپیتان 
دوم صبا در لیگ شانزدهم محسوب می شد با دریافت رضایت نامه از 
صبای قم رفت و وحید علی آبادی هافبک دفاعی صبا نیز بعد از دومین 
تجربه عضویت در صبای قم با دریافت رضایت نامه به همراه اسلامی 

راهی لیگ دسته اول و تیم بادران تهران شد.
3 بازیکن جدید در ترکیب صبای قم برای دور برگشت لیگ برتر

نماینده فوتبال قم به جای این بازیکنان تا کنون سه مهره جدید 
جذب کرده که شامل سه بازیکن مطرح لیگ برتر اما شاغل در فصل 

جاری دسته اول جام آزادگان یعنی امید نظامی پور بازیکن سابق 
گسترش فولاد تبریز، حنیف عمران زاده و محسن فروزان بازیکنان 

سابق استقلال تهران است.
این سه بازیکن که در فصل قبل رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور عضو گسترش فولاد تبریز و استقلال تهران بوده اند، 
در نیم فصل نخست مسابقات لیگ آزادگان امسال همگی در عضویت 
تیم خونه به خونه بابل بوده اند و با جدایی از این تیم به جمع شاگردان 

مرفاوی پیوسته اند.
بازگشت صبای قم برای جبران امتیازات از دست رفته

بعد از این تغییر و تحولات نوبت به نخستین بازی صبای قم در 
دور برگشت مسابقات شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
کشور رسید است و صبا امیدوار به جبران امتیازاتی که به سادگی در 
مقابل حریفان از دست داده، برابر آنها به دنبال بازگشت به جمع بالای 

جدولی های لیگ برتر است.
اکنون دو تیمی که در جدول رد ه بندی رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور تنها چهار پله نسبت به یکدیگر فاصله دارند ولی 
فاصله امتیازات آنها هفت امتیاز است، در شانزدهمین هفته بازی های 

جام خلیج فارس دیدار افتتاحیه دور برگشت را برگزار می کنند.
جدال تفکرات سرمربیان سابقه دار صبا در جنوب ایران

در واقع تیم های صبای قم و صنعت نفت آبادان در روز نخست 
دیدارهای هفته آغازین از دور برگشت جام شانزدهم باید در ورزشگاهی 
که قطعا پر از جمعیت خواهد شد در مقابل یکدیگر قرار بگیرند، جایی 
که جدال تفکرات عبدالصمد مرفاوی با فیروز کریمی سرمربی اسبق 

صبای قم نیز محسوب می شود.
فوتبال  برتر  لیگ  مسابقات  دوره  هشتمین  در  کریمی  فیروز 

باشگاه های کشور یعنی همان فصلی که صباباتری به صبای قم تغییر 
نام داد هدایت صبا را بر عهده گرفت و با صبا در رتبه ششم لیگ برتر 
ایستاد و صمد مرفاوی نیز چهارمین تجربه مربیگری خود در صبا را 

سپری می کند.
فاصله 7 امتیازی صبای قم و صنعت نفت آبادان

اکنون در جدول رده بندی لیگ برتر فوتبال باشگا ه های کشور فاصله 
امتیازات نماینده قم با آبادان هفت امتیاز است، به طوری که صبا با 
کسب 9 امتیاز از 15 بازی در مکان پانزدهم جدول جای گرفته ولی 

صنعت نفت با 16 امتیاز رتبه یازدهم را در اختیار دارد.
بعد از اینکه صبای قم در نخستین بازی فصل جاری رقابت های لیگ 
برتر فوتبال باشگاه های کشور در دیدار خانگی خود برابر صنعت نفت 
آبادان با تساوی بدون گل متوقف شد، خیلی ها تصور می کردند که 

امسال سال سخت صبا و سال موفقیت های صنعت نفت باشد.
صبا در آن مسابقه به شکلی بازی کرد که نتیجه تساوی را برای 
برتر فوتبال  شروع کار خود در شانزدهمین دوره مسابقات لیگ 
باشگاه های کشور یک نتیجه تقریبا متعادل می دانست اما صنعت نفت 
آبادان با خوشحالی از کسب یک امتیاز از قم رفت تا سرمربی وقت 
این تیم یعنی نادر دست نشان، متوقف کردن صبا را معادل کسب 

سه امتیاز بداند.
تساوی بدون گل صبا و صنعت نفت در قم

بعد از آن صبای قم پنج هفته دیگر به روند نبردن های خود ادامه 
داد و تا پایان هفته ششم تنها پنج امتیاز داشت اما صنعت نفت آبادان 
زودتر از صبای قم به نخستین پیروزی خود در لیگ شانزدهم دست 
یافت و مقطعی از لیگ بین تیم های بالانشین جدول بود اما اکنون 

وضعیت کاملا متفاوت است.
اکنون صبای قم یکی از دو تیم انتهای جدول رده بندی لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های کشور است و صنعت نفت آبادان نیز چند رتبه بالاتر 
از صبا در جدول قرار دارد و هر دو تیم از جمله تیم هایی هستند که 
در ادامه فصل جاری لیگ برتر خط سقوط به دسته پائین تر آنها را 

تهدید می کند.
رویارویی نفت و صبا در نخستین بازی دور برگشت

حالا نوبت به رویارویی مجدد زردپوشان آبادان با شاگردان مرفاوی 
رسیده و طبق برنامه ریزی سازمان لیگ فدراسیون فوتبال، تیم های 
صبای قم و صنعت نفت آبادان بعد از اینکه در نخستین بازی فصل 
جاری رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور به تساوی رسیدند 

این بار در آبادان با یکدیگر روبه رو می شوند.
شاگردان عبدالصمد مرفاوی در این مسابقه قرار است هشتمین بازی 
خارج از خانه خود را انجام بدهند، دیداری که از ساعت 15 عصر بیست 
و دومین روز دی ماه در ورزشگاه تختی آبادان میهمان تیم فوتبال 
صنعت نفت آبادان خواهند بود تا با کسب برتری در این دیدار از شرایط 

نامساعد انتهای جدول خارج شوند.



5 علمی و سلامت 

عادت پاک کردن جرم گوش را ترک کنید
از گذشته های دور توصیه های پزشکی بر وارد نکردن اشیا مختلف به داخل گوش 
تاکید داشته و در حال حاضر مردم می دانند قرار نیست این کار را انجام دهند، اما مشکل 

این است که باز هم شاهد انجام آن هستیم.
 به گزارش عصر ایران، جرم گوش چیز مفیدی است. برخی پزشکان باستان از آن به 
عنوان یک مرهم تسکین دهنده برای زخم ها استفاده می کردند. برخی دیگر از جرم 
گوش به عنوان یک ابزار تشخیصی استفاده می کردند و به عنوان مثال مزه شیرین آن 
را نشانه ای از مرگ قریب الوقوع می دانستند. حتی امروزه، پزشکان جرم گوش را از 
طبیعی ترین صابون ها می دانند که سلول های مرده پوست و مواد باقیمانده دیگر را از 

مسیر شنوایی انسان خارج می کند.
 به گزارش "استات"، اما ویژگی های تقریبا جادویی جرم گوش یا سرومن موجب نمی 
شود تا افراد از اشیا مختلف برای خارج کردن آن استفاده نکنند. اما اگر به تمیز کردن 
داخل گوش خود چه به صورت آرام یا روش های دیگر فکر می کنید، دستورالعمل های 
بازبینی شده آکادمی گوش و حلق آمریکا توصیه می کند این کار را انجام ندهید. حتی 
استفاده از گوش پاک کن های رایج نیز صرف نظر از این که چه میزان بی ضرر به نظر 

می رسد، توصیه نمی شود.
 این توصیه چیز جدیدی نیست. در گذشته های دور نیز برای پاکسازی گوش از جرم 
اضافی استفاده از کمترین و کوچکترین ابزار توصیه شده بود. به طور معمول، بیشترین 
میزان آسیب در نتیجه استفاده از اشیا نوک تیز در دستان فردی ناوارد به گوش وارد 

می شود.
 از گذشته های دور توصیه های پزشکی بر وارد نکردن اشیا مختلف به داخل گوش 
تاکید داشته و در حال حاضر مردم می دانند قرار نیست این کار را انجام دهند، اما مشکل 
این است که باز هم شاهد انجام آن هستیم. نتایج یک مطالعه در آمریکا نشان داد که 
بیش از 90 درصد کارکنان حاضر در یک مرکز پزشکی از اشیایی مانند گوش پاک کن 

و چوب کبریت برای پاکسازی کانال های گوش خود استفاده می کنند.
 کانال گوش مسیری است که یک سمت آن با پرده گوش بسته شده است. هنگامی 
که چیزی می جوید یا صحبت می کنید، جرم گوش به سمت بخش باز کانال گوش 
حرکت می کند و از این رو، اختلالی در شنوایی ایجاد نمی کند. وارد کردن یک جسم 
خارجی مانند گوش پاک کن به گوش در حقیقت این حرکت را معکوس می کند و 
جرم گوش را به سمت عقب یعنی جایی که دوست ندارید باشد، هل می دهد و گاهی 
اوقات به شکل گیری توده های بزرگتر سرومن منجر می شود. در این شرایط باید به یک 

پزشک گوش و حلق مراجعه کرده و جرم اضافی را از گوش خود خارج کنید.
وارد کردن یک جسم خارجی به داخل گوش نه تنها اثری به همراه ندارد، بلکه می 
تواند خطرناک نیز باشد. اگرچه گلوله های پنبه ای گوش پاک کن ها بافت نسبتا نرمی 
دارند، اما پوست داخل کانال گوش بسیار ظریف و حساس است و به راحتی خراشیده و 
تحریک می شود. آسیب پوست داخل گوش می تواند بسیار دردناک باشد و همچنین 
امکان شکل گیری عفونت نیز وجود دارد. همچنین، ممکن است به پرده گوش خود نیز 
آسیب برسانید که مشکلات شنوایی را در پی دارد. با آسیب دیدن پرده گوش گاهی 

اوقات تنها گزینه انجام عمل جراحی است.
با وجود دستورالعمل ها و توصیه های ارائه شده، تمیز کردن کانال گوش عادتی است 
که کنار گذاشتن آن سخت به نظر می رسد. اما بهتر است از همین امروز ترک این عادت 

را آغاز کنید تا هر چه بیشتر از سلامت شنوایی خود محافظت کنید.

 

محققان استرالیایی، نانوبرچسبی ساخته اند که جای آمپول را در فرآیند واکسیناسیون 
خواهد گرفت. این برچسب بدون درد، ترکیبات دارویی یا واکسن را وارد بدن می کند.

 مارک کندال از دانشگاه کوئینزلند روی ساخت نانوبرچسب هایی کار می کند که 
می توان با استفاده از آن، سیستم سنتی واکسیناسیون ) سوزن و سرنگ( را که قدمتی 

160 ساله دارد کنار گذاشت.
این نانوبرچسب با استفاده از روشی موسوم به اچ یون فعال عمیق ساخته شده است 
که در آن یون ها در یک میدان الکتریکی به صورت انتخابی روی سطح فرود آمده و 
آن را تغییر می دهند. به دلیل وجود میدان الکتریکی، یون ها را می توان با دقت بالایی 

کنترل کرد.
از مزیت های این روش آن است که پیش از این از آن در صنعت مدارهای الکترونیکی 
و پیل های خورشیدی استفاده شده است بنابراین به سادگی می توان آن را برای تولید 

انبوه به کار برد.
با چشم غیرمسلح نمی توان میکروسوزن ها را روی سطح نانوبرچسب مشاهده کرد با این 
حال آنها به قدری بلند هستند که می توانند درون پوست نفوذ کنند. این میکروسوزن ها 
درون بخش مرده سلول های پوستی نفوذ می کنند سلول هایی که نقش سد حفاظتی را 

در بدن ایفا می کنند.
بعد از عبور از این لایه مرده، میکروسوزن به بخش زنده پوست می رسد که در آن 
سلول های سیستم ایمنی بدن قرار دارد که نقش مهمی در عملکرد واکسن ایفا می کنند.

این گروه نشان دادند که با این روش می توان روی سطح میکروسوزن ها را مواد واکسن 
پوشش داد که با این کار واکسن با دوزی بسیار پایین وارد بدن می شود.

در حال حاضر 10 درصد از جمعیت جهان، از آمپول ترس دارند و براساس آمار 
سازمان جهانی سلامت، هر ساله 1/3 میلیون نفر در جهان به دلیل آلودگی های ناشی از 
آمپول ها جان خود را از دست می دهند. بنابراین ارائه این فناوری می تواند کمک زیادی 

به سلامت جامعه کند.
از دیگر مزیت های این فناوری آن است که نیاز به وجود یخچال را برای نگهداری 
واکسن به حداقل می رساند و واکسن ها به صورت خشک استفاده می شوند. این واکسن ها 
وارد فاز آزمون بالینی شده اند و قرار است با کمک سازمان جهانی سلامت، این آزمون در 

سال 2017 در کشور کوبا انجام شود.
آزمون بالینی این نانوبرچسب در سال جاری انجام می شود.

با سرنگ و سوزن خداحافظی کنید

نمونه  محدودیت های  با حذف  کشور  پژوهشگران 
خارجی،  دستگاهی را برای اندازه گیری ضربان قلب، 

سرعت و جابجایی ورزشکاران عرضه کردند.
محمد حیدری مجری طرح گفت: در مطالعاتی که در 
دستور کار داریم اقدام به طراحی و ساخت دستگاهی 

برای اندازه گیری شتاب، سرعت، ضربان قلب و جابجایی 
ورزشکاران کردیم.

وی ادامه داد: نمونه هایی که در دنیا موجود است، 
دستگاه هایی است که بر اساس GPS کار می کند ضمن 
آنکه این دستگاه ها تنها در محل های باز قابلی استفاده 

است.
حیدری با اشاره به نمونه ساخته شده در کشور، اضافه 
کرد: دستگاهی که ما در این مطالعات عرضه کردیم 
با عنوان »دستگاه اندازه گیری در لحظه ضربان قلب، 
سرعت و جابجایی ورزشکاران« است که می توان از آن 

حتی در محیط های بسته نیز بهره برد.
مجری طرح دقت بالای آن را از دیگر مزایای این 
دستگاه نام برد و یادآور شد: بسیاری از رشته های ورزشی 
برای بررسی وضعیت قلب ورزشکاران نیاز به این دستگاه 

دارند.
وی با بیان اهمیت این دستگاه، توضیح داد: کلیه 
ورزشکارانی که به صورت حرفه ای رشته خاصی از ورزش 
را پیگیری می کنند نیاز دارند تا کلیه پارامترهای بدنی را 
در حین تمرین محاسبه کنند تا میزان تحرک بدنی خود 

را محاسبه کنند.
از  منظور  این  برای  تاکنون  کرد:  اظهار  حیدری 
نمونه های وارداتی استفاده می شد که علاوه بر خروج ارز 

از کشور، محدودیت هایی داشت ولی نمونه داخلی آن 
قابلیت به روز رسانی این دستگاه را دارد.

حذف  از  دستگاه  این  عملکرد  به  اشاره  با  وی 
محدودیت ها در نمونه داخلی خبر داد و گفت: در نمونه 
ساخته شده قابلیت GPS  را از بین برده ایم و نیاز به 
ماهواره های مبتنی بر GPS  ندارد و سرعت و شتاب قلب 
ورزشکاران مستقیما با استفاده از سنسورهایی که در آن 

قرار دادیم، سرعت و شتاب قلب آنها محاسبه می شود.
وی به بیان نحوه استفاده از این دستگاه پرداخت و 
اظهار کرد: سنسورهای ریزی در نقاط مختلف بدن نصب 
می شود و از این طریق به طور همزمان میزان ضربان 

قلب و سرعت و شتاب آن اندازه گیری می شود.
حیدری اضافه کرد: اطلاعات به دست آمده از این 
دستگاه به مربی ارسال می شود و مربی به صورت آنلاین 

به اطلاعات مورد نظر دسترسی دارد.
وی به امضای قراردادی با پژوهشگاه تربیت بدنی و 
علوم ورزشی اشاره کرد و یادآور شد: بر این اساس قرار 
است با همکاری این پژوهشگاه از ما حمایت خواهد کرد 

تا این دستگاه به تولید و تجاری سازی برسد.
به گفته این محقق،  دستگاه »اندازه گیری در لحظه 
با برند  ضربان قلب، سرعت و جابجایی ورزشکاران« 

پژوهشگاه تجاری سازی خواهد شد.

اختراع دستگاه  ثبت  و  به طراحی  موفق  اسلامی مشهد  آزاد  دانشگاه  محققان 
اندازه گیری گودی کف پا با استفاده از جریان مایعات برای اولین  بار در کشور شدند.

دکتر احسان تهامی در خصوص روند استفاده از دستگاه اندازه گیری گودی کف پا، 
اظهار کرد: این دستگاه با جریان مایعات اندازه گیری را انجام می دهد، به طوری  که فرد 
بر روی جریان مایع قرار می گیرد. این مایع متناسب با گودی پا جابه جا می شود و از روی 

جابه جایی مایعات، گودی کف پا اندازه گیری می شود. 
وی تصریح کرد: این دستگاه می تواند مشکلات کفی کفش ها را که با نبود استاندارد 
لازم مواجه است را برطرف کند و کفی متناسب با گودی پا را پیشنهاد دهد و در راه 

رفتن و ایستادن سهولت ایجاد کند. همچنین درد کمر، زانو و گردن را کاهش دهد.
عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی مشهد با تاکید بر اینکه این دستگاه به صورت 
کمی گودی کف پا را اندازه گیری می کند، افزود: مزایای این طرح نسبت به سایر طرح ها، 

قیمت مناسب و قابل حمل بودن آن است. 
تهامی اظهار کرد: برای اندازه گیری گودی کف پا دستگاه های متداول و روش های 
گران قیمتی استفاده می شود، مانند روش تصویربرداری که توسط پزشک میزان گودی 

کف پا، به صورت کیفی تشخیص داده می شود.
وی با تاکید براینکه این طرح در دانشگاه آزاد مشهد انجام شده و درحال حاضر حامی 
مالی خاصی ندارد، خاطرنشان کرد: هدف ما این است که این دستگاه را در طیف های 

مختلف مانند کفاشی ها و کلینیک های مرتبط به آن، به فروش برسانیم.

عضو گروه مهندسی پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی مشهد با بیان اینکه این اختراع 
در سطح ملی قرار دارد، افزود: طرح با همکاری مرتضی بهرام پور، دانشجوی مقطع 
کارشناسی ارشد انجام شده و به تایید معاونت پژوهشی دستگاه علوم پزشکی مشهد 
رسیده است و طی آینده نزدیک تجاری سازی خواهد شد تا در دسترس عموم قرار گیرد.

بیوتیک  پری  ماکارونی  توانستند  کشور  محققان 
با خواص پیشگیری از سرطان روده بزرگ را به تولید 

برساند؛ این تولید در حد نمونه اولیه است.
امیر امینی، کارشناس ارشد علوم صنایع غذایی گرایش 
کنترل کیفیت از دانشگاه علوم پزشکی تبریز در گفتگو 
با خبرنگار مهر گفت: ما توانستیم نوعی از ماکارونی را به 
ثبت برسانیم که علاوه بر داشتن خواص تغذیه ای خواص 
دارویی نیز دارد و جزء غذاهای فراسودمند محسوب می 

شود.
وی با بیان اینکه در حال حاضر سن ابتلا به سرطان 
نامناسب  به دلیل رژیم غذایی  بزرگ در کشور  روده 
کاهش یافته است، افزود: با استفاده از این ماکارونی 
سلامت فرد افزایش می یابد و از سرطان کلون پیشگیری 

می کند. در واقع به کمک این محصول امکان ابتلا به 
سرطان کلون یا روده بزرگ کاهش پیدا می کند.

بیوتیک  پری  و  پروبیوتیک  فرق  خصوص  در  وی 
میکروارگانیسم های  ها  پروبیوتیک  خاطرنشان کرد: 
زنده ای هستند که در جدار روده بزرگ رشد می کنند؛ 
پری بیوتیک غذای این پروبیوتیک ها هستند. یعنی 
پروبیوتیک ها از پری بیوتیک ها تغذیه می کنند و اثرات 

سلامت بخش خود را در بدن انسان می گذراند.
سودمند  غذاهای  اکثریت  اینکه  بیان  با  امینی 
پروبیوتیک یا پری بیوتیک هستند، افزود: پری بیوتیک ها 
مناسب تر هستند چون درون بدن پروبیوتیک وجود دارد 
ولی تعدادشان کم است؛ با وارد کردن غذای پروبیوتیک 
تعدادشان زیاد می شود و اثرات سلامت بخشی در بدن 

افزایش می یابد.
وی با بیان اینکه ماکارونی پری بیوتیک در کشور 
نداریم ولی ماکارونی فیبر دار و غنی شده با سبوس به 
تولید می رسد، گفت: اینها از بدن خارج می شوند ولی 
پری بیوتیک تاثیری در رشد باکتری های مفید بدن دارد. 
با استفاده از پری بیوتیک ها کلسترول بد در بدن کاهش 

و اثرات بالینی برای مصرف کننده دارند.
این محقق با بیان اینکه این اختراع آماده تجاری سازی 
به صورت مشارکتی و فروش حق امتیاز است، عنوان 
کرد: در حال حاضر نمونه خارجی و داخلی ماکارونی پری 
بیوتیک وجود ندارد.وی تاکید کرد: این ماکارونی ها در 
حد نمونه اولیه به تولید رسیده است و نیاز به حمایت 

کننده داریم تا آن را به تولید انبوه برسانیم.

اندازه گیری ضربان قلب و سرعت ورزشکاران بدون نیاز به جی پی اس

طراحی دستگاه اندازه گیری "گودی کف پا"

ماکارونی ضد سرطان روده بزرگ تولید شد

یک شرکت  آمریکایی از  یک باغبان ماشینی کاملا خودکار رونمایی کرده که 
گیاهان را پرورش می دهد. شرکت Natufia Lab از یک باغبان هوشمند به نام 
Kitchen Garden در نمایشگاه محصولات الکترونیکی آمریکا رونمایی کرده است. 
این باغبان هوشمند در حقیقت ماشینی است که به طور خودکار شرایط را برای 
 Kitchen.رشد گیاهان بهینه می کند و حتی برای آنها موسیقی نیز پخش می کند
Garden قابلیت پرورش بیش از 30 نوع مختلف گیاه و سبزیجات از جمله ریحان، 
کلم پیچ و منداب را دارد.این ماشین هیدروپونیک از حسگرهای هوشمند برای 
سنجش دما و رطوبت و میزان مواد مغذی و pH استفاده می کند. همچنین مجهز 
بودن آن به فناوری تحلیل اطلاعات به معنای آن است که تضمین می کند دانه ها 
و گیاهان به موقع آبیاری می شوند و pH نیز در طی کل فرایند متوازن می شوند.

این سیستم دارای چراغ های LED است که کم مصرف هستند و در عین حال 
رشد گیاه را تسریع می کنند. به گفته سازندگان این ماشین، Kitchen Garden از 
خاک استفاده نمی کند به این ترتیب می توان مراحل رشد گیاه را کنترل کرد. این 
ماشین حاوی حسگرهای  کامپیوترهای متعدد است که آب و هوای گیاه را کنترل  
و سپس شرایط محیطی رابرای رشد بهینه گیاه فراهم می کنند. این ماشین به وای 
فای نیز متصل می شود بنابراین می توان دانه های تازه رابه وسیله نمایشگر لمسی 
 LED آن سفارش داد.یکی دیگر از فناوری های موجود در ماشین وجود چراغ های

است که کم مصرف هستند و به رشد گیاه کمک می کنند.

باغبان هوشمند به گیاهان رسیدگی می کند

نشانه های پنهان افسردگی

به عقیده دانشمندان همانطور که افسردگی شیوع 
فراوانی دارد ، تشخیص علائم این بیماری نیز می تواند 
از  نظر  مورد  اگر شخص  ، حتی  باشد  بسیار سخت 

دوستان و یا بستگان بسیار نزدیک باشد. 
افراد معمولا انتظار دارند که نشانه های افسردگی بسیار 
واضح و روشن بروز پیدا کنند ، به عنوان مثال فکر می 
کنند که اگر دوست شان مانند هر روز  به سر کار می 
آید و دائما در حال گریه کردن نیست ، پس دلیلی برای 
نگرانی وجود ندارد و حال او کاملا خوب است. اما همیشه 
اینطور نیست، زیرا به بسیاری از علائم افسردگی نمی 

توان به راحتی پی برد.
اگر شک کرده اید که فردی دچار افسردگی شده است 
یا نه، نکته ی مهم این است که با وی یک ارتباط موثر 
و دلسوزانه برقرار کنید . با او درباره ی تجربیات خود 
صحبت کنید و به وی بگویید که می دانید که در حال 
گذراندن چه دوره ی سختی است ، همچنین بپرسید 

که چه کاری از دست شما برای کمک به او بر می آید.
اغلب افراد، خلاف این توصیه را انجام می دهند و به فرد 
افسرده می گویند که چرا مثل همیشه نیست و این امر 
خود سبب تحمیل استرس و تنش بیشتر به او می شود. 
در عوض باید به او بگویید که چگونه متوجه مشکلش 
شده اید، اصلا سعی نکنید تا تجربیاتش را به سمت 
خاصی هدایت کنید. حتی اگر این مشکلات بیشتر از 
یک هفته هم به طول بیانجامد، دلیلی برای نگرانی وجود 
ندارد، زیرا علائمی با ماندگاری دو هفته و حتی گاهی 
بیشتر نشان دهنده ی این است که حالا فرد مورد نظر 
نیازمند کمک است.در زیر با علائم و نشانه های غیر 

آشکار و نهفته ی  افسردگی آشنا می شویم.
انزوا

محققان اعتقاد دارند که تمایل فرد افسرده به گوشه 
نشینی و انزوا به این دلیل است که وی هر تلاشی را در 
زندگی بیهوده می داند و این امر ممکن است سبب ایجاد 
حس شرمساری و دستپاچگی در وی شود. اگر فرد مورد 

نظر، قبلا شخصی اجتماعی و اهل مشارکت در کارهای 
گروهی بوده و حالا ناگهان می بینید که تبدیل به یک 
انسان انزواطلب و جمع گریز شده است ، این می تواند 

یکی از نشانه های بروز افسردگی باشد.
تمایل به خواب بیشتر و اختصاص زمان بیشتر به 
تماشای تلویزیون می تواند از دیگر علائم بروز افسردگی 
باشد. ببینید دیگر چه نشانه هایی از گریز از جمع در او 
نمایان شده که قبلا این علایم را در شخصیتش نمی 

دیدید.
خستگی 

افسردگی انرژی بسیار زیادی را از شخص می گیرد، 
"همانند کشیدن یک تخته سنگ بزرگ به سمت بالای 
کوه". این خستگی می تواند به دلیل برهم خوردن الگوی 
خواب شخص هم باشد که با افسردگی رابطه دارد. در 
واقع تحقیقات نشان می دهد که افراد دارای اختلالات 
خواب ، ده برابر بیشتر از افرادی که دارای خواب نرمال 

هستند ، مستعد ابتلا به افسردگی هستند.
بی انگیزگی 

آیا دوست و یا یکی از اعضای خانواده تان که فرد 
بسیار وقت شناس و دقیقی بود، دچار تأخیر در کارها و 
قرارهایش شده است؟ به عقیده ی دانشمندان ، افرادی 
که دچار افسردگی می شوند به سختی انگیزه ای برای 
انجام کاری پیدا می کنند و معمولا در آخرین فرصت، 
شروع به انجام آن می نمایند. افراد افسرده صبح ها به 
سختی از خواب بیدار می شوند و بیشتر ترجیح می دهند 

در رختخوابشان با احساس خستگی و اندوه بمانند.
تغییرات رفتاری

می شود اینطور بیان کرد که فرد دچار واکنش های 
تند کوتاه مدت و موقتی می شود. دلیل این امر این است 
که افسردگی و ضعف سبب تغییرات سریع و ناگهانی 
عاطفی می گردد. همچنین افسردگی سبب برانگیختگی 
عواطف می شود که همین امر می تواند دلیل بروز سریع 
آن شود. از سوی دیگر پاسخ او با توجه به این واقعیت 

که احساس می کند هر چیزی در زندگی انرژی بسیار 
زیادی را طلب می کند، می تواند به نحو غیر منتظره ای 

ساده و یکنواخت باشد.
تغییر در ظاهر

افزایش  یا  و  کاهش  دچار  شما  نظر  مورد  فرد  آیا 
غیرمنتظره ای در وزنش شده و یا اینکه در کارهای روتین 
روزانه اش انرژی کمتری مصرف می کند؟ متخصصان 
معتقدند تغییر وزن افراد افسرده به نحو قابل ملاحظه ای 
رایج است و  این پدیده نتیجه ی کم خوری و یا پر خوری 
عصبی در این افراد است. گاهی اوقات عدم رسیدگی 
شخص به ظاهر خود ) نظیر اصلاح نکردن صورت و 
نیاراستن ظاهر ( می تواند از نشانه های افسردگی باشد.

اختلالات عملکرد زناشویی
بی میلی جنسی ، همیشه از نشانه های طبیعی افزایش 
سن و نوع ارتباط افراد نیست. به عقیده ی محققان عدم 
علاقه به رابطه ی جنسی می تواند از علائم انزواطلبی و 
گوشه گیری باشد. چنین نشانه هایی از افسردگی می 
تواند کار تشخیص را بسیار سخت کند، زیرا بسیاری از 
عوامل دیگری هم می توانند سبب این مشکل شوند، 
اختلالات  و  کاری  فراوان  ی  مشغله  نظیر  عواملی 
هورمونی. اما چه چیزی باعث می شود تا وضعیت روانی 

، مهم ترین دلیل بی میلی جنسی باشد؟ 
مغز مرکز اصلی در برقراری روابط جنسی است ، به 
این صورت که تمایل به رابطه از مغز شروع می شود 
و از طریق انتقال دهنده های عصبی ، سبب تحریک و 
در نتیجه خون رسانی به اندام های جنسی و برقراری 
ارتباط جنسی می شود. در افرادی که دچار افسردگی 
هستند، انتقال دهنده های عصبی قادر به برقراری ارتباط 

موثر نیستند. 
مهم تر از همه اینکه افسردگی می تواند سبب قطع 
ارتباط عاطفی بین زن و شوهر و سردی عاطفی طرفین 
نسبت به هم شود که این مشکل چالش های فراوانی را 

در زندگی آنان رقم خواهد زد.

7اصلی که دیابتی ها نباید هنگام صبحانه 
خوردن، فراموش کنند

وعده صبحانه بهترین وعده برای افزایش مصرف فیبر از طریق میوه ها و فراورده های 
لبنی است.

به گزارش سلامت نیوز ، انتخاب گزینه های صحیح غذایی در این وعده علاوه بر این 
که سوخت و ساز بدن را در تمام طول روز بالا می برد، راهی مناسب برای کنترل قند 

خون در مبتلایان به دیابت است.
اصل اول؛ حذف نکردن وعده صبحانه: تحقیقات نشان می دهد صرف نظر کردن 
از صبحانه باعث ابتلا به چاقی و مقاومت به انسولین می شود. مطالعات دیگر تایید 
می کنند که مصرف کنندگان صبحانه بهتر می توانند در برابر غذاهای چرب و 
پرکالری مقاومت کنند. هدف از خوردن صبحانه در دیابتی ها، کنترل بهتر قند خون 

و جلوگیری از پرخوری در طول روز است.
اصل دوم؛ مصرف صبحانه در خانه: شما می توانید و البته نباید از رستوران ها برای 
خوردن صبحانه استفاده کنید. یک وعده غذایی مناسب برای صبحانه همیشه در خانه 
قابل دسترس است. یک صبحانه سبک می تواند شامل کربوهیدرات ها و چربی های 

سالم بعلاوه پروتئین باشد و نزدیک به 1000 کالری به بدن شما برساند.
اصل سوم؛ مصرف غلات همراه با میوه: یک وعده غلات کامل حداقل 5 گرم فیبر 
به بدن شما می رساند و مطالعات نشان داده اند که مصرف منظم غلات باعث کاهش 
وزن می شود. استفاده از غلات کامل به همراه میوه های تازه مانند توت فرنگی یا زغال 

اخته را می توان یک رژیم دیابت پسند دانست.
اصل چهارم؛ مصرف دانه کتان: این دانه ها غنی از فیبر و پروتئین هستند و 
اسیدهای چرب امگا 3 موجود در آنها به بهبود سلامت قلب و کاهش کلسترول کمک 

می کند و از میزان التهاب بدن می کاهد.
اصل پنجم؛ بلغور جوی دو سر: یکی از بهترین گزینه های صبحانه برای دیابتی ها 
است و در هر فنجان 4 گرم فیبر دارد به طوری که باعث کنترل قند خون می شود. 
مطالعات نشان داده که مصرف یک فنجان بلغور جو برای 5 تا 6 بار در هفته خطر ابتلا 

به دیابت نوع 2 را تا 39 درصد کاهش می دهد.
اصل ششم؛ شیر یا ماست کم چرب: شیر علاوه بر این که حاوی کلسیم و ویتامین 
دی بالا است خطر ابتلا به سندرم متابولیک یعنی مجموعه ای از علائم که منجر 
به دیابت و بیماری های قلبی می شوند را کاهش می دهد. ویتامین دی موجود در 
محصولات لبنی کم چرب همچنین با کاهش میزان کلسترول و بهبود سطح انسولین 

در ارتباط است.
اصل هفتم؛ چای دارچین: دارچین بهترین گزینه برای کاهش قند خون است و 

اضافه کردن آن به چای یا قهوه برای کنترل و مدیریت دیابت می تواند مفید باشد.

یک متخصص اطفال :

کودکان مبتلا به خروسک از مصرف شیر 
خودداری کنند 

یک متخصص اطفال گفت: کودکان مبتلا به خروسک از مصرف شیر خودداری 
کنند و نوشیدن مایعاتی مانند آب، آبمیوه و چای در کاهش این بیماری تاثیر بسزایی 

دارد.
ریحانه علیپور متخصص اطفال با بیان اینکه سرماخوردگی باعث بروز عارضه 
خروسک در کودکان می شود، گفت: در اغلب اوقات خروسک با حمله در شب به 

وجود می آید. 
وی با بیان اینکه گاهی این بیماری باعث مرگ کودکان می شود، اظهار داشت: 

کودکان 6 ماه تا 4 سال به بیماری خروسک مبتلا می شوند. 
این متخصص اطفال با اعلام اینکه عفونت و التهاب پایین جلو باعث بروز خروسک در 
اطفال می شود، تاکید کرد: عواملی مانند آلرژی، عفونت دستگاه تنفسی، هوای سرد، 

سابقه بیماری خروسک بیماری خروسک را تشدید می کند.
 به گفته وی، مبتلایان به خروسک دچار عوارضی های مانند عفونت گوش، اوتیت 

مدیا، پنومونی، آرتریت، ذات الریه، انسداد راه هوایی و برونشیول تنفسی می شوند.
 علیپور با بیان اینکه در زمان بروز خروسک بخش هایی از بدن مانند نای، حلق و 
پشت جلو دچار التهاب می شود، تصریح کرد: سرفه خشک، تنفس تند، ناتوانی در 
خوردن و آشامیدن، تب شدید، آبریزش بینی، تنفس همراه با صدای خروس و کبودی 

لب از علایم این عارضه است. 
وی با اعلام اینکه طول مدت این بیماری 3 الی 6 روز است، اظهار داشت: بازکردن 
راه هوایی، عکسبرداری، لارنگوسکوپی، استفاده از بخور گرم، کاهش استرس و 

اضطراب و رطوبت خنک از راه های درمان بیماری خروسک است. 
این متخصص اطفال با بیان اینکه کودکان مبتلا به خروسک از مصرف شیر 
خودداری کنند، تاکید کرد: نوشیدن مایعاتی مانند آب، آبمیوه و چای در کاهش این 

بیماری تاثیر بسزایی دارد. 
وی با تاکید بر اینکه پسران بیشتر به این بیماری مبتلا می شوند، افزود: در زمان بروز 

علایم بیماری خروسک برای کاهش و درمان آن به متخصص مراجعه شود.

8 پیامد نگه داشتن ادرار
مصرف غذاها و مایعات به پر شدن مثانه منجرمی شود. مثانه فقط حجم معینی را 
در خود نگه می دارد و زمانی که بیشترازحد پر  شود، به مغز علامت نیاز به دفع ارسال 
می کند. در صورت امتناع از دفع به موقع ادرار، شرایط رشد باکتری ها فراهم می شود 

و درنتیجه احتمال عفونت افزایش می یابد.
به گزارش سلامت نیوز ، در این مطلب به نقل از ام اس ان به چند پیامد نگه  داشتن 

ادرار اشاره  شده است.
*عفونت معده:

نگه داشتن ادرارنه  تنها باعث درد در قسمت تحتانی شکم می شود بلکه خطر ابتلا 
به عفونت معده را هم افزایش می دهد. زمانی که میکروب های موجود در ادرار از بدن 

خارج نمی شود، فرد دچار عفونت معده هم می شود.
* عفونت مجرای ادراری:

نگه  داشتن ادراربرای مدت  زمان طولانی، بدن را در معرض باکتری های مضرقرار 
می دهدو احتمال ابتلا به عفونت ادراری )UTI( یا عفونت مثانه را افزایش می دهد.

* درد هنگام دفع:
نگه  داشتن ادرار اگر به طور مدام تکرار شودباعث درد شدید هنگام دفع ادرار می شود.

* تب:
نگه  داشتن ادرار برای مدت طولانی، مانع دفع باکتری موجود در بدن می شود و این 

به  نوبه خود باعث بروز تب خواهدشد.
* تورم مثانه و خطر بروز سرطان:

هنگام مصرف آب مثانه به آرامی پرمی شود و در صورت دفع نشدن مثانه متورم 
می شود. پیشگیری نکردن از تورم مثانه به سرطان مثانه منجر می شود.

* سنگ کلیه :
آب به پاک  سازی کلیه ها کمک می کند. اما زمانی که ادرار برای مدت طولانی نگه 
 داشته شود، به  طورجدی روی کلیه تاثیر می گذارد و به سنگ کلیه و درد منجر 

می شود.
* کیست:

کیست کلیه نوعی التهاب است. این  مشکل عمده ای است که بیشتر در زنان رخ 
می دهد.

* درد در قسمت تحتانی شکم:
نگه داشتن طولانی مدت ادرار، در قسمت تحتانی شکم درد ایجاد می کند.

چند نکته درباره خواص سرکه سیب
سرکه سیب از جمله خوردنی هایی ست که بسیاری از افراد فوائد آن را برای سلامتی 
باور دارند اما نتایج برخی مطالعات، خواص این ماده خوراکی را به چالش کشیده است.

 ادعاهایی در مورد فوائد سرکه سیب برای کاهش وزن، کاهش قند خون و موارد 
دیگر مطرح شده که البته برخی از این ادعاها اساس علمی ندارند.

یکی از ادعاهای مطرح شده در مورد فایده سرکه سیب، تاثیر آن روی افزایش 
سوخت و ساز بدن و کاهش وزن است در حالی که سرکه سیب در واقع این خاصیت 
را ندارد. به گفته کارشناسان، افراد به دلیل نبود اطلاعات، ادعاهایی مطرح می کنند که 

یکی از آنها تاثیر سرکه سیب بر کاهش وزن است.
علاوه بر این در سال 2007 مطالعه ای انجام گرفت که نشان دهنده تاثیر سرکه 
سیب در تنظیم قند خون و مفید بودن این ماده خوراکی برای مبتلایان به دیابت نوع 
2 بود. در این بررسی محققان ادعا کردند خوردن دو قاشق غذاخوری سرکه سیب 
پیش از خواب به کاهش سطح قند خون در روز بعد منجر می شود. اما صحت این ادعا 

نیز هنوز قابل تردید است چرا که تنها روی 11 نفر آزمایش شده است.
موش های  روی  دیگری  آزمایش  هم  طرفی  از  اما  دیلی،  مدیکال  گزارش  به 
آزمایشگاهی انجام گرفت و مشخص شد که مصرف سرکه سیب همراه با آب، سطح 
باکتری های خوب روده را افزایش می دهد که نشان دهنده تاثیر مثبت این خوراکی در 

کاهش علائم بیماری گوارشی در انسان است.
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اجتماعی 6

رئیس شورای اسلامی شهر قم اعلام کرد 

ساخت بزرگ ترین کتابخانه جهان اسلام در قم 
رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: بزرگ ترین کتابخانه جهان اسلام در بلوار 

پیامبر اعظم )ص( کلنگ زنی شده که به زودی اجرایی می شود. 
ولی الله بیاتی  یکشنبه شب در مسجد شهید مصطفی خمینی  )ره( به مناسبت 
سالروز 19 دی با اشاره به اینکه از 19 دی سال 56 تا 9 دی سال 83 برای کسی باور 
کردنی  نبود انقلاب تا این حد پیشرفت کند و پا برجا باقی بماند اظهار داشت: زمانی 
که در سال 56 حادثه 19 دی در قم رخ داد آنچه ادامه این مبارزات را رقم زد حضور 

همیشگی مردم در صحنه بود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه تداوم انقلاب بدون حضور مردم امکان 
پذیر نیست افزود: در مناسبت های مختلف مردم با حضور همیشگی در صحنه معجزه 
قرن را رقم زدند و رژیم شاهنشاهی که مورد حمایت استکبار بود به دست با کفایت 

مردم سرنگون شد.
وی با تأکید بر اینکه مردم با تمام توان خود به صحنه آمدند خاطرنشان کرد: شعار 

مردم در زمان انقلاب استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی بود.
بیاتی با اشاره به اینکه قدرت های بزرگ دنیا خیلی سخت بود که ایران با دست 
خالی موفق شد رژیم شاه را برانداخت و شعارهایی خلاف اهداف استکباری محقق 
کرد گفت: دشمن در هر مقطعی توطئه هایی را علیه مردم چید تا با ایجاد تفرقه و 
ترور شخصیت های بزرگ پایه های انقلاب را متزلزل کند اما هیچ کدام از این اتفاقات 

خللی در انقلاب ایجاد نکرد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه اقتداری که امروز سبب شد آمریکا و 5 
قدرت دنیا پای میز مذاکره حاضر شوند به خاطر رشادت هایی است که مردم همواره 
از نظام خود پشتیبانی کردند تصریح کرد: اقتدار ما به واسطه خون شهدا و تلاش مردم 

برای حفظ نظام به دست آمده است.
وی ادامه داد: دشمن از همه ابزار برای فشار بر ملت ایران از هیچ اقدامی فروگذار 
نکرد، تهاجم فرهنگی، تحریم ها و برجام همه از حربه هایی است که دشمنان برای به 
زانو در آوردن مردم انقلابی به کار گرفتند. بیاتی با تأکید بر اینکه دشمنان هیچ گاه 
دست از دشمنی با نظام اسلامی بر نمی دارد عنوان کرد: هدف اصلی دشمن براندازی 
است اما با تربیت مدیران و مسئولان انقلابی به اقتدار و توانمندی نظام اسلامی 
بیفزاییم. رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه دشمنان با بهره گیری از 
روحیه مسئولان خسته از روحیه انقلابی به دنبال تضعیف آرمان های انقلاب هستند 
اظهار داشت: اگرچه مشکلات زیادی در کشور وجود دارد اما مسئولان نباید با عملکرد 
خود مردم را از ادامه راه ناامید کنند چرا که این اقدام خیانت به نظام و انقلاب است.

وی با بیان اینکه تا مادامی که روی پای خودمان بایستیم دشمن نمی تواند به ما 
ضربه بزند گفت: مردم مسئولان انقلابی می خواهند که از ادامه راه خسته نشده باشد 

و برای خدمت بیشتر به مردم تلاش کند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با تاکید از بهره برداری پروژه سه سطحه 15 خرداد 
تا پایان سال خبر داد و تصریح کرد: بلوار مرجعیت که به نام آیت الله بروجردی 

نام گذاری شده تا 22 بهمن تا شهرک قدس به بهره برداری خواهد رسید.
وی با بیان اینکه به همت مسئولان پروژه ها فعال هستند و هیچ پروژه ناتمامی در قم 
وجود ندارد گفت: بزرگ ترین کتابخانه جهان اسلام در بلوار پیامبر اعظم )ص( کلنگ 

زنی شده که به زودی اجرایی می شود.

معاون کمیته امداد استان قم: 

بانک های عامل استان قم با کمیته امداد 
همکاری کنند 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: تا پایان 
آذرماه فرصت شغلی برای 566 نفر از مددجویان ایجاد، و مبلغی در حدود 8 میلیارد 

تومان به آن ها پرداخت شده است. 
محمود تلخابی ، با اشاره به برنامه های کمیته امداد امام خمینی)ره( در سال 95 
اظهار داشت: بر اساس برنامه ریزی های موجود، امسال باید حدود هزار و 600 فرصت 
شغلی در قم ایجاد شود که اعتباری در حدود 21 میلیارد و 600 میلیون تومان برای 

آن در نظر گرفته شده بود.
وی با بیان اینکه منابع مالی این برنامه به دو صورت تهیه می شود، افزود: بخشی 
از تسهیلات از منابع امدادی و بازپرداخت اقساط سال های گذشته است که مبلغی 
بالغ بر 6 میلیارد و 600 میلیون تومان است، بخش دیگری از این تسهیلات به مبلغ 
15 میلیارد تومان از محل   تبصره 26 قانون بودجه سال جاری کشور تأمین می شود.

تلخابی با تأکید بر ضرورت همکاری بانک های عامل استان با کمیته امداد، تصریح 
کرد: بانک های عامل استان باید در راستای پرداخت آسان به مددجویانی که از سوی 
کمیته امداد معرفی می شوند، اهتمام کنند. وی با اشاره به سقف تسهیلات در نظر 
گرفته شده برای مددجویان، خاطرنشان کرد: سقف پرداخت برای هر طرح اشتغال بر 

اساس نیاز آن بین 15 تا 30 میلیون تومان در نظر گرفته شده است.
معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد با اشاره ایجاد فرصت شغلی برای 566 
نفر از مددجویان تا پایان آذرماه امسال، عنوان کرد: طی این مدت، مبلغی در حدود 
8 میلیارد تومان به این افراد پرداخت شده و حدود 500 نفر نیز در لیست پرداخت 
تسهیلات هستند. وی محدود بودن منابع مالی کمیته برای مددجویان را مورداشاره 
قرار داد و گفت: کمیته امداد باهدف توانمندسازی خانواده های تحت حمایت، سعی 

در کاهش تعداد مددجویان و خروج آن ها از چرخه حمایت دارد.
وی خاطرنشان کرد: در این طرح، افراد مستعد اشتغال، طی مشاوره شغلی انجام شده 
برای بهره مندی از خدمات اشتغال و خودکفایی نظیر کسب مهارت های فنی، کاریابی 

و اخذ تسهیلات قرض الحسنه بلندمدت  هدایت می شوند.

استان قم :

وضعیت  برخی نمازخانه های بین راهی استان 
مطلوب نیست

مدیر ستاد اقامه نماز قم از وضعیت برخی نمازخانه های بین راهی استان ابراز 
نارضایتی کرد و گفت: دستگاه های متولی باید به این امر رسیدگی کنند. 

محمد خامه یار که به همراه نمایندگان چند دستگاه نظارتی استان از مجتمع های 
و  نمازخانه ها  برخی  وضعیت  می کرد  بازدید  سلفچگان   ـ قم   جادة  راهی  بین 
سرویس های بهداشتی در این محور را نامناسب دانست و اظهار کرد: همة توان خود 
را برای رسیدن به وضعیت مطلوب به کار خواهیم گرفت و توجه به نمازخانه ها باید 

اولویت اول و دغدغة اصلی مدیران مجتمع های بین راهی باشد.
وی خاطر نشان کرد: بازدیدهای میدانی هرازچندگاه با حضور کارشناسان ادارات 
و نهادهای مربوط صورت می گیرد و مشکلات موجود به مسؤولان این مجتمع ها 
به صورت کتبی تذکر داده می شود و در صورتی که این مشکلات برطرف نشود 
از ابزارهای قانونی استفاده خواهیم کرد. مدیر ستاد اقامه نماز استان با اشاره به 
اینکه مدیران بسیاری از مجتمع های بین راهی همکاری خوبی با کارگروه نظارت بر 
نمازخانه های استان دارند، اظهار کرد: امیدواریم با این همکاری بتوان همه مشکلات 
موجود را برطرف کرد. بر اساس این گزارش بیش از 120 مسجد و نمازخانه بین 
راهی در محورهای استان قم وجود دارد که هرازچندگاه مورد بازدید قرار می گیرد و 

به وضعیت آن رسیدگی می شود.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیك شهرداری قم  خبرداد

ساخت 25 پل عابرپیاده در سال جاری در قم 
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیك شهرداری قم با اشاره به ساخت 11پل عابر 

پیاده در سال جاری از نصب 14 پل دیگر تا پایان امسال  خبرداد.
حسین شعبان زاده با اشاره به برنامه های این سازمان اظهار کرد: برای حفظ سلامت 
و ایمنی بیشتر شهروندان به هنگام تردد در شهر ساخت 25 پل عابر پیاده تا پایان 
سال در دستورکار قرار گرفته است. وی افزود: با توجه به حجم گسترده تردد در 
میدان مطهری ساخت پل مکانیزه علاوه بر آن 25 پل در دستور کار قرار دارد و برای 
رفاه بیشتر شهروندان تلاش بر این است که 10 مورد از 25 پل به صورت مکانیزه 
اجرایی شود. شعبان زاده با اشاره به انجام مراحل نهایی ساخت و اجرای 11 پل ، 
گفت: 10 پل باقی مانده هم به پیمانکار سپرده شده است که تا پایان سال اجرایی 

خواهد شد.
وی به فراوانی و استاندارد نبودن محل قرارگیری سرعت کاه  ها در قم اشاره کرده و 
اظهار کرد: برای حفظ ایمنی عابران در سطح شهر باید تمهیدهایی اندیشیده شود 
که پل عابر پیاده و گذرگاه های ایمن عابر پیاده در سطح شهر به همین منظور در 
نظر گرفته شده است. مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم گفت: 
این که برخی به وجود این سرعت کاه ها اعتراض دارند و آن را عامل تصادف می دانند 
به این دلیل است که به وجود این سرعت کا ه ها توجه ندارند و با سرعت بالا از آن عبور 
می کنند که توقف و کاهش سرعت در لحظه آخر رسیدن به این سرعت کاه ها موجب 

تصادف خودرو ها می شود. 
شعبان زاده افزود: سرعت کاه در محل قرارگیری گذرگاه های ایمن که عابر قصد 
عبور از عرض خیابان را دارد ساخته می شود و با توجه به این که معابر شهر قم پرتردد 

هستند ساخت این سرعت کاه ها ضروری است.
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یادش نیست دقیقا جر و بحث ها و دعوا و اختلاف ها از کجا شروع 
شد اما اکنون وضعیت آنقدر بحرانی است که تا از هم فروپاشیدن 
خانواده اش به اندازه یک تار مو هم فاصله ای باقی نمانده است و 
ترس از وضعیت مبهم آینده و حرف و حدیث اطرافیان زندگی را 

به کامش تلخ کرده است. 
اگر بخواهیم صادق باشیم خیلی ها برای خواستگاری و ازدواج 
تحقیق می کنند و خانواده ها بعد از برو و بیاهای زیادی بالاخره 
در این باره تصمیم می گیرند اما برای طلاق قضیه فرق دارد ؛ اصلا 
چه معنی دارد که برای طلاق هم تحقیق و بررسی انجام شود یا 
اینکه خانواده دو طرف کنار هم جمع شوند ؛ طلاق است دیگر ؛ 
بیچاره در این وسط تک و تنها، بین دو زوج به آخر خط رسیده 
و بین دو خانواده کینه از هم به دل گرفته، گیر کرده است، نه راه 

پس دارد و نه راه پیش.
نمونه بارز آن هم ساغر است که فقط چهار سال با همسرش 
اختلاف سنی دارد و اتفاقا وضع مالی خوبی هم دارند ؛ مساله اعتیاد 
و دست بزن هم در بین نیست اما ناسازگاری ها از همان روزهای 
اول به بگو مگو و بعد به داد و فریاد و بعد هم به توهین و تحقیر 
تبدیل شد و حالا فقط بعد از 11 ماه زندگی، پای آنها به دادگاه 
باز شده است و گویا تمام هدف زندگی شان در یک واژه خلاصه 

شده است : طلاق.
شاید این زوج روزی روزگاری دلشان برای روزهای در کنار هم 

بودن تنگ شود اما مسلما دیگر کار از کار گذشته است.
هر 18 ساعت یک طلاق در کشور اتفاق می افتد به آن معنا 

که از هر چهار ازدواج در کشور یکی از آنها ختم به شر می شود.
خیلی ها معتقدند که ازدواج هندوانه سربسته است و نمی توان 
گفت که آیا این ازدواج به طلاق ختم می شود یا نه اما امروز 
کارشناسان معتقدند که با انجام اقداماتی می توان کاری کرد که 

ازدواج به طلاق ختم نشود.
**همسرتان را درست انتخاب کنید

رئیس مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور می گوید: 
مستحکم باقی ماندن نهاد خانواده و ختم نشدن ازدواج به طلاق 
در گروی زمان تصمیم گیری پیش از ازدواج و انجام مشاوره های 

لازم است. 
مجید رضازاده در گفت و گو با ایرنا می افزاید: اینکه 50 درصد 
طلاق ها در پنج سال نخست زندگی و حدود 15 درصد طلاق ها 
در سال اول زندگی اتفاق می افتد نشان می دهد که انتخاب ها 

درست نبوده است. 
و  عدم شناخت  نادرست،  انتخاب  کند:  می  وی خاطرنشان 
نداشتن مهارت های اجتماعی و ارتباطی از دلایل مهم طلاق به 

شمار می روند.

وی ادامه می دهد: اگر افراد قبل از ازدواج ، شناخت خوبی از 
هم پیدا کنند و بعد از آن نیز ارتباط خوب ، مهارت گفت وگو ، 
حل مساله و همدلی داشته باشند آنگاه ازدواج ها کمتر به طلاق 

منجر می شود.
**قبل از طلاق با 1480 تماس بگیرید

رئیس مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور می گوید: 
مشاوره در تصمیم گیری های قبل از ازدواج تاثیر زیادی دارد و زوج 
های جوان در دوران قبل از ازدواج یا بعد از آن می توانند از خدمات 

مشاوره ای مراکز مشاوره تحت پوشش این نهاد استفاده کنند.
با شماره  تلفنی  مشاوره  همچنین خط  افزاید:  می  رضازاده 
تماس 1480 وجود دارد که زوج ها می توانند مشکلات خود را 
با مشاوران این سامانه در میان بگذارند. وی خاطرنشان می کند: 
خدمات این خط مشاوره رایگان است و به علت سهولت دسترسی 
و ارزان بودن تاکنون از سوی مردم به ویژه زنان ، استقبال خوبی 

از آن شده است.

وی تصریح می کند: البته گاهی مشاوران این سامانه ، زوج ها را 
برای مشاوره های حضوری به یکی از یکهزار و 400 مرکز مشاوره 

در سراسر کشور ارجاع می دهند.
**آزمایش ژنتیک را جدی بگیرید

رئیس مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور می گوید: 
نقش مشاوره های ژنتیک هنگام ازدواج نیز خیلی مهم است چراکه 

این مشاوره ها از تولد کودک دارای معلولیت جلوگیری می کند.
رضازاده می افزاید: معمولا داشتن کودک معلول، خانواده ها را به 

سمت طلاق سوق می دهد.
**بی خیال مشورت نشوید

رئیس مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور می گوید: 
مشاوره نقش مهمی در انتخاب های درست و پیشگیری از طلاق 
دارد اما نمی توانیم تمام زوج های کشور را به زور پای میز مشورت 
بکشانیم چراکه بطورمثال به زور که نمی توانیم به آنان بگوییم با 
خانواده مهربان باش؛ پس فرهنگ مشورت هنگام ازدواج باید ابتدا 

بین مردم نهادینه شود و زوج ها نباید از آن غفلت ورزند.
رضازاده خاطرنشان می کند: اغلب زوج های خواستار طلاق در 
دادگاه ها شناسایی می شوند که در این هنگام انجام مداخلات 
برای آنان شاید تاثیر زیادی نداشته باشد اما با هماهنگی قوه قضائیه 
در اینجا هم مراکز مددکاری و مشاوره بهزیستی تلاش می کنند 

که زوج ها برای زندگی خود تصمیم درستی بگیرند.
وی تصریح می کند: البته نمی خواهیم به هر نحوی که باشد از 
طلاق زوج ها جلوگیری کنیم چراکه گاهی حتی تصمیم درست 

می تواند طلاق باشد.
**همه پل های پشت سر را خراب نکنید

رئیس مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور به زوج 
ها توصیه می کند که حتما هنگام طلاق نیز مشاوره داشته باشند 

چراکه انجام مشاوره، عوارض بعدی طلاق را کاهش می دهد.
رضازاده می افزاید: بطورمثال زوج ها هنگام طلاق با انجام مشاوره 
، در می یابند که چگونه با کودک برخورد کنند و اینکه همه پل 

های پشت سر را خراب نکنند و با یکدیگر مدارا کنند.
**چرا طلاق باید کم شود؟

طلاق ، عوارض اجتماعی زیادی در پی دارد از احتمال افزایش 
ارتباطات فرازناشویی تا اعتیاد اما در این بین کودکانی را که دچار 
بدسرپرستی و آسیب های بعدی می شوند، نیز نباید فراموش 
کرد. همچنین مشکلات اقتصادی بعد از طلاق به ویژه برای زنان 

دردسرساز می شود.
رئیس سازمان بهزیستی نیز در این باره می گوید: گاهی طلاق 
اجتناب ناپذیر است اما به دلیل عدم توان اقتصادی زنان در جامعه 
-که یک واقعیت روشن است- باید شرایطی فراهم کنیم که آمار 
طلاق در جامعه کاهش یابد.  انوشیروان محسنی بندپی در ادامه 
افزایش خانوارهای زن سرپرست را یکی دیگر از پیامدهای طلاق 
می داند و می گوید: دو میلیون و 600 هزار خانواده زن سرپرست 
در کشور وجود دارد که 250 هزار زن از آنان ، زنانی هستند که در 

پنج سال اول زندگی خود طلاق گرفته اند.
**تغییر استراتژی بهزیستی برای کاهش طلاق ها

رئیس سازمان بهزیستی می گوید: برای اینکه منتظر این نباشیم 
که افراد به نقطه توافق کامل طلاق برسند استراتژی های خود 
را تغییر داده ایم و بطورمثال در نظر داریم آموزش مهارت های 
زندگی را به مدرسه ها برده ایم. محسنی بندپی همچنین از ایجاد 
1600 مرکز مشاوره با زوج های در آستانه طلاق در دادگاه ها خبر 
می دهد و می افزاید: با اجرای این طرح در شهر مشهد مقدس، 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ، 18 درصد در آمار طلاق ها 
کاهش داشتیم و این طرح تا پایان سال در تمام شهرهایی که از 

نظر آمار طلاق در وضعیت بحرانی قرار دارند، اجرا می کنیم.

چرا طلاق باید کم شود؟

راه های سنگ انداختن جلوی پای طلاق 

رئیس پلیس فتا کرمان:

هکر تلگرامی دستگیر شد
رئیس پلیس فتا کرمان از دستگیری شخصی که درشبکه  اجتماعی تلگرام اقدام به 

سرقت اطلاعات شخصی می کرد ،خبر داد. 
سرهنگ امین یادگار نژاد گفت: در پی شکایت یکی از شهروندان مبنی بر اینکه فرد یا 
افراد ناشناسی اقدام به انتشار تصاویر و پیام های وی در شبکه  های اجتماعی کرده است، 

موضوع بلافاصله برای پیگیری در دستور کار کارشناسان پلیس فتا استان قرار گرفت.
وی افزود: در این راستا با بررسی  های فنی و تحلیل  های کارشناسی مشخص شد 
سیستم شاکی توسط بدافزارهایی آلوده شده و از این طریق تمامی اطلاعات او برای سازنده 

این برنامه ها ارسال شده است.
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان ادامه داد: شاکی از طریق کلیک کردن بر 
روی لینک های آلوده ای که در گروه های تلگرامی ارسال شده بوده مورد سوء استفاده 

قرار گرفته است.
رئیس پلیس فتا استان کرمان در این خصوص گفت: با تلاش کارشناسان پلیس فتا و 
با اقدامات تخصصی متهم شناسایی و دستگیر شد که در ابتدا منکر هرگونه بزه انتسابی 
بود که با مشاهده ادله و مستندات مربوطه اعتراف کرد و جهت سیر مراحل قانونی به 

دادسرا اعزام شد.

فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی خبرداد

کلاهبرداری در پوشش صدور کارت ملی هوشمند
فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی گفت :متصدی کافی نت که در پوشش صدور 
کارت ملی هوشمند 100 فقره کلاهبرداری کرده بود، توسط کارآگاهان پلیس استان 

آذربایجان غربی دستگیر شد.
سردار ناصر اصلانی  اظهارداشت : در پی شکایت چند نفر از شهروندان مبنی بر اینکه 
متصدی یکی از کافی نت های سطح شهرستان ارومیه اقدام به دریافت وجه نقد برای 
صدور کارت ملی هوشمند کرده ولی با گذشت مدت زمان طولانی هنوز کارتی صادر نشده، 

موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: در بررسی های اولیه مشخص شد فردی با مراجعه به روستاهای اطراف شهر 
با ثبت نام و تکمیل فرم های مربوط به کارت ملی هوشمند و گرفتن مبلغ و صدور فیش 

های بانکی جعلی اقدام به کلاهبرداری کرده است.
این مقام انتظامی تصریح کرد: کارآگاهان با اقدامات اطلاعاتی موفق شدند متهم را 

شناسایی و طی یک عملیات غافلگیرانه در داخل کافی نت دستگیر کنند.
سردار اصلانی ادامه داد : در بازرسی از محل، دو دستگاه کیس که حاوی اسناد جعلی و 

مقدار زیادی اسناد و مدارک از جمله فیش های جعلی واریزی بود، کشف شد.
فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی با اشاره به اینکه متهم در بازجویی های پلیسی 
به 100 فقره کلاهبرداری از شهروندان اعتراف کرد، گفت: متهم پس از تشکیل پرونده 

مقدماتی ، جهت سیر مراحل بعدی تحویل مقامات قضایی شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

کشف 36 هزار لیتر سوخت قاچاق
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف بیش از 36 هزار لیتر سوخت قاچاق خبر داد.

سرهنگ حمیدرضا اسدی گفت: ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی 
استان با کنترل خودروهای عبوری در محور قدیم قم-تهران به یک دستگاه کامیون تانکر 

کشنده مشکوک شده و آن را متوقف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان افزود:در ادامه با استعلام صورت گرفته از سامانه گمرک 

مشخص شد این اسناد با کالای موصوف مغایرت دارد.
وی ادامه داد: کامیون مذکور حاوی ،36 هزار و 750 لیتر نفت سفید قاچاق بوده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان ادامه داد: نهایتا در این رابطه پرونده تشکیل و جهت سیر 
مراحل قانونی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال شد.

ورود  گفت:  ناجا  راهور  پلیس  اجراییات  مرکز  رئیس 
غیرمجاز به محدوده طرح ترافیک، بیشترین فراوانی تخلف 

رانندگان در حوزه درون شهری به شمار می آید.  به گزارش 
پایگاه خبری پلیس راهور نیروی انتظامی، سرهنگ احمد 

کرمی اسد، افزود: در شهرهایی که محدوده طرح ترافیک 
داشته اند مثل تهران، خراسان رضوی و کرمانشاه بیشترین 
تخلفات ثبت شده داخل شهرها مربوط به ورود غیرمجاز به 
محدوده طرح ترافیک بوده است. وی اظهار کرد: در طول 
9 ماهه امسال، چهار نوع تخلف در داخل شهرهای کشور، 
رکورد زده و بیشتر از باقی تخلفات توسط پلیس به ثبت 
رسیده است که ورود غیر مجاز به محدوده طرح ترافیک 
در رتبه نخست این تخلفات قراردارد. رئیس مرکز اجراییات 
پلیس راهور ناجا گفت: رتبه دوم تخلفات درونشهری مربوط 
به سرعت غیرمجاز است ؛ همچنین نبستن کمربند ایمنی 
هم در رتبه سوم تخلف ها قرار دارد.  وی توقف در محل 
ممنوع را در رتبه چهارم تخلف های درون شهری عنوان 
کرد که جزو بیشترین تخلف هایی است که پلیس راهور در 

داخل شهرها با آنها برخورد کرده است.

فرمانده انتظامی شهرستان اردکان استان یزد از توقیف یک دستگاه بیل مکانیکی قاچاق به 
ارزش چهار میلیارد ریال توسط ماموران پلیس خبر داد.

سرهنگ سیدرضا صادقیان گفت: ماموران با انجام عملیات ایست و بازرسی در محورهای 
اصلی، یک دستگاه تریلی را که حامل یک دستگاه بیل مکانیکی بود متوقف کردند.

وی ادامه داد: در بررسی های انجام شده ماموران، مشخص شد که این بیل مکانیکی فاقد 
اسناد و مدارک گمرکی بوده و به صورت قاچاق بارگیری و در حال حمل است.

سرهنگ صادقیان با اشاره به توقیف خودرو و دستگیری یک متهم در این خصوص 
خاطرنشان کرد: ارزش این بیل مکانیکی قاچاق چهار میلیارد ریال برآورد شده است.

فرمانده انتظامی شهرستان اردکان افزود: متهم قصد انتقال این بیل مکانیکی، از استان های 
جنوب شرقی به استان البرز را داشت که توسط ماموران پلیس این شهرستان دستگیر و برای 

سیر مراحل قانونی به دادسرا معرفی شد.

فرمانده انتظامی شهرستان ورامین از کشف 70 هزار متر 
سیم و کابل برق غیر استاندارد به ارزش بیش از هفت میلیارد 
ریال در راستای اجرای طرح عملیاتی ذوالفقار 95 خبر داد.

سرهنگ شیخ مراد مرادی گفت: در پی دریافت گزارش 
هایی مبنی بر اینکه فردی در سطح شهرستان ورامین با 
احداث شرکتی اقدام به تولید سیم و کابل غیر استاندارد 
می کند ، موضوع به طور ویژه در دستور کار ماموران پایگاه 

اطلاعاتی قرار گرفت.وی افزود : با توجه به اهمیت موضوع 
و از آنجا که بنا به نظر کارشناسان اداره برق ، کابل های 
غیر استاندارد قابلیت تحمل ولتاژ کافی را نداشته و به مرور 
زمان باعث ایجاد حریق می شود ، تلاش های شبانه روزی 
و اقدامات گسترده اطلاعاتی ماموران در راستای شناسایی و 

دستگیری متهم یا متهمان آغاز شد.
سرهنگ مرادی گفت: پس از انجام تحقیقات تکمیلی 

ماموران با هماهنگی مقام قضائی و به همراه بازرسان اداره 
برق ورامین وارد کارگاه شده و در بازرسی از این محل 70 
هزار متر انواع سیم و کابل غیر استاندارد به ارزش هفت 

میلیارد و 620 میلیون ریال را کشف کردند.
این مقام انتظامی اظهار داشت: این کارگاه با دستور مقام 
قضائی پلمب و متهم به همراه پرونده تشکیل شده جهت 

سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شد.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان  گفت :ماموران پلیس مبارزه با مواد 
مخدر استان اصفهان در بازرسی از یک دستگاه کامیون کشنده دانگ فنگ مقدار 114 کیلو 

و 300 گرم حشیش و 96 کیلو و 400 گرم تریاک کشف کردند.
سرهنگ جهانگیر کریمی اظهارداشت : در پی دریافت اخباری مبنی بر اینکه قاچاقچیان 
مواد مخدر قصد دارند محموله ای را از شرق کشور وارد اصفهان کنند ، بررسی موضوع در 

دستور کار ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اصفهان قرار گرفت .
وی ادامه داد: ماموران، کامیون کشنده حامل مواد را در یکی از ورودی های شرقی استان 

اصفهان شناسایی و متوقف کردند.
این مقام انتظامی بیان داشت : در بازرسی از این کامیون مقدار 114 کیلو و 300 گرم 
حشیش و 96 کیلو و 400 گرم تریاک کشف شد.سرهنگ کریمی افزود: در این عملیات 

کامیون قاچاقچیان توقیف و دو سوداگر مرگ دستگیر که تحویل مراجع قضائی شدند.
معاون اجتماعی پلیس اصفهان در پایان خطاب به سوداگران مرگ گفت : نیروی انتظامی 
با سوداگران مرگ و قاچاقچیان مواد مخدر برخورد قاطع و قانونی خواهد کرد و اجازه جولان 

و سرکشی به آنها نخواهد داد. 

رئیس مرکز اجراییات پلیس راهور ناجا  اعلام کرد

بیشترین تخلف رانندگان در شهرها کدام است؟ 

"بیل مکانیکی" قاچاق در شهرستان اردکان 
توقیف شد

فرمانده انتظامی شهرستان ورامین  خبرداد

کشف 70 هزار متر سیم و کابل غیر استاندارد از یک کارگاه 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان   اعلام کرد

توقیف کامیون دانگ فنگ حامل مواد مخدر

 توهین هایی که سلامت اخلاقی جامعه را به چالش می کِشَد 

دشنام و فحاشی، از خشونت کلامی تا اظهار صمیمیت!
یکی از ناهنجاری های اجتماعی در طول سالیان اخیر به میل و علاقه برخی جوانان به 
فحاشی معطوف می شود،عارضه ای که به اعتقاد برخی از کارشناسان هرآنچه بر شدت آن 

افزوده شود به همان میزان سلامت اخلاقی و اجتماعی جامعه مخدوش می شود.
به کار بردن الفاظ رکیک و بی ادبانه که عبارت فحاشی و توهین بر آن اطلاق می شود از 
ناهنجاری هایی است که عمدتا از آن به عنوان خشونت کلامی یاد می شود.چنین ادبیاتی 
از دیر باز در شرایطی مورد استفاده قرار می گرفته که برخی افراد برای بیرون ریختن و 
تخلیه خشم و عصبانیت خویش به آن مبادرت می ورزیدند،امری که در دایره ادب و اخلاق 
نمی گنجد و عمدتا توسط بزرگان علم،ادب و فرهنگ تقبیح شده است.در طول سالیان 
اخیر شاهد هستیم استفاده از عبارات نا متعارف و زَنَنده،به عنوان روشی برای ابراز صمیمیت 
میان عده ای از جوانان  و نوجوانان مورد استفاده قرار می گیرد که به واقع اتکای به چنین 
شیوه هایی برای ابراز و بیان صمیمیت از روش های مضحک و غیر قابل هضمی محسوب 

می شود که به نوعی نشان دهنده سقوط اخلاقی بخشی از بدنه اجتماعی جامعه است.
زهره خلیلی،روانشناس و کارشناس امور تربیتی اظهار کرد:دشنام و ناسزاگویی ناشی از 
جوش و التهاب احساسات و عواطف انسان است که در قسمتی از مغز پردازش می شود.

وی افزود:طبق تحقیقات انجام شده،قدرت یادگیری ذهن انسان در خصوص ناسزاگویی و 

دشنام، چندین برابر کلمات و لغات دیگر است.خلیلی گفت:اگرچه عمده علت دشنام را باید 
در خشم و عصبانیت جستجو کرد اما فرهنگ عمومی و افکار و اذهان جامعه در مجموع آن 

را نمی پذیرند و چنین خشونت های کلامی را نفی می کنند.
*تبعات زیان بار و مخرب دشنام و ناسزا گویی چیست ؟

این روانشناس و کارشناس امور تربیتی در تشریح تبعات و عوارض دشنام و ناسزاگویی 
عنوان کرد:دشنام باعث تنزل ارزش اجتماعی می شود و در صورت عادت شدن چنین رفتار 
و روحیه ای،باعث انزوای شخص دشنام دهنده خواهد شد. وی افزود:افزایش ضریب بروز 
تنش یکی از پیامدهای دشنام گویی است زیرا ناسزاگویی نوعی از خشونت محسوب می 
شود که در کلام و گفتار فرد ظهور و بروز پیدا می کند.خلیلی گفت:تحمیل آسیب به اعتبار 
اجتماعی افراد،یکی دیگر از پیامدهای مخرب ناسزاگویی به شمار می رود که تشدید آن 
می تواند به شدت جایگاه و شان اجتماعی و فرهنگی فرد دشنام دهنده را زیر سئوال ببرد.

*تاملی بر ریشه های ظهور و بروز دشنام و بد زبانی
وی در تشریح عوامل موثر در بروز ناسزاگویی عنوان کرد:عوامل و دلایل بسیاری را 
برای این ناهنجاری رفتاری می توان متصور بود که بستر و محیط اجتماعی،تجربیات 
شخصی،نوع حشرونشر و تعاملات اجتماعی فرد از نمونه عوامل موثر در این ناهنجاری 

محسوب می شود.خلیلی عنوان کرد:تلقی و برداشت هایی که از ناسزاگویی می شود نیز در 
شیوع این معضل رفتاری و کلامی موثر است،به عنوان نمونه برخی از دریچه شوخ طبعی 
و مزاح به این موضوع نگاه می کنند اما آنچه که اخلاق،ادب و مکتب اسلام نسبت به آن 
تاکید دارد،معطوف به رعایت نزاکت می شود و به واقع،ارزش ها و فرهنگ اصیل ایرانی به 
هیچکس چنین اجازه ای نمی دهد که با تکیه به روش های ناپسند و غیر اخلاقی اسباب 

شادی و خنده فرد یا گروهی را فراهم کند.
وی افزود:خودستایی و تحقیر دیگران،ناتوانی در احقاق حق وتوسل به رفتارهای ناپسند 
اینچنینی از دیگر عوامل تاثیرگذار در شیوع این پدیده ناهنجار است.خلیلی تربیت اصولی 
و اخلاق محور را عمده ترین راهکار مقابله با چنین ناهنجاری اخلاقی عنوان کرد و یادآور 
شد:متاسفانه امروز مشاهده می شود که ناسزاگویی و بر زبان راندن واژگان توهین آمیز در 
برخی کودکان نیز رایج شده و می طلبد در چنین شرایطی والدین و نهادهای آموزشی با 
به کار بردن تکنیک های آموزشی و روانشناسی صحیح و اصولی مانع حساسیت زدایی از 
این امر غیر اخلاقی شوند ولزوم لحاظ کردن دقت نظر هر چه بیشتردر مهار این ناهنجاری 
اصلی اجتناب ناپذیر است که می تواند همچنان فرهنگ اصیل ایرانی که پایه و مبانی آن بر 

ادب واخلاق استوار است را به نحو شایسته تری حفظ و تقویت کند.






